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SEIME 
DALYVAUS 

VIRŠ 120 
DELEGATŲ!

SLA Kuopos entuziastingai siun
čia SLA Centrui delegatų sąrašus iš 
tolimiausių vietovių: Kalifornijos, 
Floridos, Chicagos, Clevelando, 
Detroito, Kanados, tirštosios Kuo
pomis Pennsylvanijos, New Yorko- 
New Jersey apylinkų ir kitų 
vietovių. Daugiausia, žinoma, dele
gatų, o taip pat svečių bus iŠ 
Naujosios Anglijos visų Kuopų, 
žinoma, daugiausia iš Massachu
setts, po kelis iš Connecticut, New 
Hampshire, Maine, Rhode Island.

Rašant šį pranešimą Centrui, 
Kuopos yra jau prisiuntusios 120 
mandatų. Taigi, jau dabar aišku, 
kad SLA įsteigėjo dr. Jono Šliūpo 
vardo 88 m. sukaktuvinis 58-asis 
Seimas Bostone liepos 1-4 bus 
gausus!

SLA CONVENTION 
JULY 1-4

IN BOSTON, MASS.
The date for the Lithuanian Al

liance of America convention 
which will be held in Boston, Mass, 
commencing July 1st, 1974 at the 
Hilton Statler Hotel is rapidly ap- 
praoching, and perhaps the dele
gates and friends who are planning 
to attend are wondering what is 
being done to make it interesting.

We can assure you that the Bos
tonian’s have not been sleeping.

Antanas Andrulionis is chair-, 
man of the committee to treat the 
delegates to a get acquainted din
ner at the South Boston Lithuanian 
Citizens Association's Hall Mon
day evening July 1st.

Dr. Anthony L. Kapochy was 
chosen as chairman of the Banquet 
Committee which will be held in

Sandaros 
suvažiavimas

Boetea, Mm..—BirieUo-Jue 30,
7 ▼. V. Statler HiitMi 

vietbatyje fvyks Saadare* Mvaiia- 
viaias. K vietinei ir svečiai.

SUSIVIENIJIMO LIETUVIU 
AMERIKOJE ORGANAS

67 metal
i

PROGRAMA
SLA Seimas prasideda pirmadienį, liepos-July 1 d. 10 vai. ryto Statler 

Hilton viešbuty.

Tos pačios dienos, t. y. liepos-July 1 įvyks susipažinimo ir pažintims 
atnaujinti vakaras Lietuvių Piliečių Draugijos salėje, 365 Broadway, So. 
Boston, Mass. 6 vai. Cocktail valandėlė, 7 vai. balius.

the Statler Hilton Hotel Ball Room, 
Park Square Boston.

The subscription for thoBanquet 
is $11.00 per person. Dress op
tional.

There will be a fine musical 
program; dance music by Joan 
Marshall's five-piece orchestra; 
accordlan selections by Joan Mar
shall.

The vocal program by soprano 
Susanne Griska Smith, a well known 
concert and opera star. She has 
given concerts throughout United 
States and Europe.

Help the committee by sending 
in your reservations for the ban
quet tot Lithuanian Alliance of

America
Banquet Committee, 

c/o Dr. Anthony L. Kapochy 
517 East Broadway
S. Boston, Mass. 02127

Tel.; 268-2660

We a re f ortuna re to have Dr. A1- 
glrd Budreekis, former secretary 
of the Alliance with us in Boston.

He has accepted to be chairman 
of publicity, Public Relations and 
secretary for the convention.

Hoping to see^you at the con
vention’s Get-Acquainted Dinner 
and Banquet,

Mrs. Katherine Namaksy is 
Chair lady of room reservations.

Mr. Alexander J. Chaplik is 
chairman of the convention pro
gram booklet

. i I ■ • ,
We respectfully ask all the 

lodges and friends of the Alliance 
to send In their greetings and ads 
as early as possible.

PRANUI IR ALGIRDUI BRAŽINSKAMS 
TURKIJOS AMNESTIJA

ANKARA. Jungt. Amerikos V. 1st. pasiekė žinia iž Turkijos, 
kad ten paleidžiami du lėktuvo piratai ir 10 ameriekičų. Spaudai 
ir radijo stotims daugiausia rūpėjo amerikiečių paleidimu, tačiau 
lietuvius nudžiugino uždelstas “piratų” paleidimas, nes jie yra Pra
nas ir Algirdas Bražinskai, kurie 197.0 m. spalio 15 d. skrisdami 
sovietų lėktuvu i* Batumo j Slchuml, privertė lėktuvo pilotų pa
sukti per Juodųjų jūrų j Turkiją ir nusileisti su 46 keleiviais Trab- 
zono oerodrome, netoli jūros kranto.

The prices are as follows: 
$40.00 for a full page ad. 
$20.00 for a half-page ad. 
$10.00 for a quarter-page ad. * 
The booklet wUl also have a 

booster-sponsor section. $5.00for 
booster. Over $5.00 for sponsors. 
Send your ads and checks to:

Lithuanian Alliance 
of America Committee

c/o Chairman
Mr. Alexander Chaplik 

788 East Broadway 
South Boston, Mass.

02127
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Keičiant adresa, būtina pranešti senasis adresas. Ut skelbimu turini 
redakcija neatsako.

Dr. Anthony L. Kapochy, Seimo 
bankieto pirmininkas.

SLA VADOVYBĖ. Kairėje SLA Prezidentas P. P. Dargis. 
Dešinėje SLA vicepr. geimai Rengti Komisijos pirmininkas 
A. Chaplikas.

(SUSIVIENIJIMAS LIETUVIŲ AMERIKOJE)

Loraine Harris, abiejų banketų 
komisijos narė

58th CONVENTION COMMITTEE 
788 EAST BROADWAY 
SOUTH BOSTON, MASS. 02127 
(617) 268-0322

May 15, 1974

Antanas Andriulionis, Susipažini
mo bankieto pirm, ir Seimo Pro
gramos leidinio komiteto narys.

Mikas Gofensas, SLA 58 Seimui 
rengti komiteto atstovas iš Brock - 
tono.

You are cordially invited to attend the banquet and dance 
which will be held in conjunction with the Lithuanian Alliance of 
America Convention in Boston, Massachusetts at the Statler Hilton 
Hotel, Park Square.

The Banquet and Dance will commence at the Statler Hilton 
Ballroom-on Tuesday evening, July Second, at seven o’clock. Dress 
and attire is optional. At the SLA Convention and Banquet there 
will be delegates from all parts of the United States and Canada. 
You will have an opportunity to meet many interesting people, make 
new friends, renew old acquaintances, and spend an enjoyable even
ing.

The subscription for the Banquet is $11.00 per person.
Delegates and guests will be entertained by a fine musical 

program. Soprano Susanne Griska-Smith, concert and opera star, will 
be the main attraction. Joan Marshall will offer accordeon rendi
tions. After the dinner our guests and friends will dance to the 
ballroom music of the Joan Marshall Orchestra.

Please send in youf Banquet\ reservations to:
Dr. Anthony L. Kapochy 
LAA Banquet Committee Chairman 
517 East Broadway
South Boston. Mass. 02127 Telephone : I 617 ) 268-2666.

Make the check out to : " SLA Convention Committee."

We hope to see you at the gala Banquet and Dance on Tuesday 
evening, July 2ndl

Fraternally yours,

Dr. Anthony Kapochy, 
Banquete Chairman

Alexander Chaplikas, 
SLA Convention Chairman
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ha PILDOMOSIOS TARYBOS SUVAZIAVIMOJWKUSIO
, / « * c

" «. VASARIO-FEB. 28 IR KOVO-MARCH 1, 2 IR 3 DD.

PROTOKOLAS
Pirmoji Sesija

1. SLA prezidentas P. Dargis SLA Centre, 307 West30th Street, New
York, N. Y. 10001, sušauktą Pildomosios Tarybos metinį suvažiavimą 
atidarė 1974 m. vasario-February 28 d. 2 v. p. p. hn

2. Prezidentas pakvietė Pildomosios Tarybos sekretorę Genevieve 
Meiliūnas atlikti vardošaukį. Pagal atliktą vardošaukį suvažiaviman 
yra atvykęs prezidentas Paul Dargis, viceprezidentas Aleksandr a s Chap- 
likas, iždininkė Euphrosine Mikužis, iždo globėjai - Josephine Miller ir 
Stephen Bredes, ir sekretorė Genevieve Meiliūnas. Suvažiaviman neat
vyko daktaras kvotėjas Danielius Degesys (gyv. Cleveland, Ohio). Pre
zidentas paaiškino, kad daktaras kvotėjas suvažiaviman neatvyko dėl su
sidariusiu Jam nenugalimų kliūčių, bet suvažiavime esantieji Pildomo
sios Tarybos nariai sudaro kvorumą ir šis Tarybos suvažiavimas yra 
teisėtas.

3. Prezidentas(pasveikinęs susirinkusius ir palinkėjęs visiems dar
bingos nuotaikos, paprašė sekretorę supažindinti visus dalyvius su nu
matytais svarstytinais reikalais. Sekretorei perskaičius dienotvarkę 
susidedančią iš 46 punktų, E. Mikužis įnešė J. Miller parėmė dienotvar
kę priimti. Dienotvarkė suvažiavimo buvo priimta vienbalsiai.

4. Vykdant dienotvarkę toliau, prez. Dargis paprašė perskaityti praė
jusio Pildomosios Tarybos suvažiavimo protokolą. Sekretorei G. Mei
liūnas perskaičius 1973 m. spalio-October 6 ir 7 dienų protokolą, vice- 
prez. A, Chaplikas įnešė, ižd. E. Mikužis parėmė protokolą priimti, kaip ‘ 
jis surašytas. Balsuojant protokolas buvo priimtas vienbalsiu nutarimu.

Prez. P. Dargis pavedė viceprez. A. Chaplikui pirmininkauti sesijai.
5. Viceprez. A. Chaplikas, perėmęs sesijos vadovavimą, pakvietė 

prezidentą P. P. Dargi pateikti šiam suvažiavimui savo raportą.
P. P. Dargis patelkė jo, kaip SLA prezidento, tokį veiklos raportą:

*‘Gerbiamosios ir Gerbiamieji Pildomosios Tarybos Nariai;
Sis Pildomosios Tarybos suvažiavimas yra METINIS. Šiandien, dar 

prieš šią sesiją, man, sekretorei ir iždininkei reikė jo ir buvo pasirašyti 
metiniai raportai, kuriuos SLA siunčia kiekvienai valstijai, kurioje vei
kia SLA Kuopos. Iš tų raportų finansinės dalies matyti, jog piniginiu 
atžvilgiu SLA yra gerame stovyje.

Duodamas savo raportą šiam suvažiavimui, noriu priminti, Jog man, 
kaip prezidentui, nuolatos tenka atlikti įvairius darbus, atsidurti prieš 
naujas problemas, rūpintis, kad nariams būtų laiku ir kuogerlausiai pa
tarnauta ir visą laiką jaust didelę atsakomybę už organizacijos stovį, jos 
ateitį.

Daug klausimų prezidentas, sekretorė ir iždininkė, pasitardami su 
aktuaru ar teisės patarėju (Legal Adviser) atlieka Pildomosios Tarybos 
ankstybu pavedimu. Daug klausimų apsvarsto Pildomosios Tarybos su
darytos komisijos. Tačiau galutinus nutarimus daro visa Pildomoji 
Taryba.

Čia turiu priminti, Jog praėję 1973-ieji metai buvo ypatingi tuo, kad 
Pildomojoje Taryboje keitėsi asmeninė sudėtis. Mirtis išskyfė iš gy
vųjų tarpo mūsų mylimą dr. Steponą Biežį, ir nauju daktaru kvotėju Pil
domoji Taryba išrinko Cleveland, Ohio esantį žinomą visuomenininką, 
žymų chirurgą dr. Danielių Degesį. Vėliau įvyko permaina ir SLA Cent
re, kai dr. Algirdas Budreckis, gavęs aukštą paskyrimą valdiškoje įs
taigoje (Mass. Insurance Department), rezignavo Iš SLA Pildomosios 
Tarybos sekretoriaus pareigų. Jo vieton Pildomoji Taryba išrinko Ge
nevieve Meiliūnas, raštinės tarnautoją, dirbusią SLA Centre per 25-rius 
metus. Ir šias dabar jai naujas pareigas ji atlieka puikiai.

Kaip jau Tamstoms yra žinoma, SLA organizacijos reikalais susiraši
nėjimus atlieka SLA Centro sekretorė. Ji tvarko ir visą SLA raštinę 
New Yorke. Tačiau man, kaip organizacijos priešakyje stovinčiam, 
tenka įsigilinti beveik į visą organizaciją ir narius liečiančius klau
simus. Tad tenka su sekretore, su Pildomosios Tarybos kitais nariais, 
SLA Apskritimis, Kuopomis ir pavieniais nariais vesti įvairu ir skait
lingą susirašinėjimą. Tam reikia ir laiko, kurio, kaip žinom, kiekvie
nas mūsų stotajam.

Dėl SLA reikalų tenka posėdžiauti su aktuaru, su valdžios įstaigų 
viršininkais, tenka tartis ir su fratemalių organizacijų vadovais.

Nemaža buvo ir tokių darbų, kurie informaciniu požiūriu Sus i vieni ji- 
s m ui buvo neabejotinai naudingi, reikalingi, ir Juos reikėjo atlikti.

Pastaruoju metu man teko būti New Yorke, SLA Centre ir tartis su 
sekretore. Kai kada ir su iždininke dėl knygvedybų, investmentų, naujų 
narių vajaus, ruošiamos SLA istorijos išleidimo ir daugelio kitų reikalų.

Praėjusį rudenį dalyvavau SLA 134-osios moterų Kuopos, ChicagoJe, 
parengime. Si darbščioji Kuopa minėjo savo 50 metų gyvavimo sukaktį. 
Tom šauniom moterim ir Jų svečiams pasakiau kalbą banketo metu, o 
TĖVYNĖ, 1974 m. birželio-June 7 d.
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be to, buvo gera proga susitikti su daugeliu SLA veikėjų ir pasitarti SLA 
reikalais.

S/m sausio 30 dienai turėjau kvietimą dalyvauti 75-osios Kuopos, Los 
Angeles, Calif., parengime ir ten pasakyti kalbą. Tačiau dėl per didelio 
atstumo ir didelių išlaidų negalėdamas nuvykti pats, pasirūpinau per 
75-osios Kuopos fin. sekretorių Gedmintą, kad SLA vardu kalbą pasakytų 
ten gyvenanti ponia Alena Devenienė. Ji tai atliko gražiai ir įspūdingai, 
už ką esu jai labai dėkingas.

Gyvendamas Pittsburgh, Pa., turiu dažnų progų dalyvauti Vakarų Penn
sylvania Kuopų susirinkimuose bei Jų parengimuose. Kai dažni, tai Jų ir 
neskaičiuoju.

SLA NARIŲ STOVIS IR NAUJŲ NARIU VAJUS

Kaip jau Tamstoms yra žinoma, SLA 85-lų metų sukakties vykdomas 
naujų narių įrašymo VAJUS, su taisyklėmis ir lengvatomis, Vajaus Ko
misijos nutarimu, yra pratęstas iki ateinančio SLA Seimo, S/m liepos- 
July 1 d. Boston, Mass.

Visiems aplikantams, kurie laike šio Vajaus įsirašo, yra duodama 
reikšminga nuolaida. Esantieji nariai, kurių apdraudos terminas bai
giasi, gali apdraudę atnaujinti, arba net įsigyti pridėtines apdraudas, 
išpildę non-medical aplikaciją. Tokiu būdu žmonės nuo 60 iki 65 metų 
amžiaus gali įgyti iki $1,000.00 apdraudos.

Gerą atlyginimą gauna organizatoriai, įrašantieji valkus į tam tikrą 
Terminuotą apdraudę.

Mes įrašome naujų narių per metus beveik du kartu daugiau negu įra
šo kiti du lietuvių Susivienijimai sudėjus abu. Tačiau visvlen mūsų Su
sivienijimo narių skaičius nedidėja.

Vieni miršta, kiti išstoja, treti atsiima savo įneštus pinigus, o paga
liau, turintieji Endowment Policies, praėjus 10-čiai, ar 20-čiai metų, 
pasiima savo apdraudos sumą.

Suprantama,kada įrašome mažiau narių, mažiau gauname ir duoklių. 
Mažiau turime ir pinigų kultūriniams ir patriotiniams darbams. Bet vis 
tiek turim pagrindą tvirtint, kad Susivienijmas Lietuvių Amerikoje fi
nansiniu požiūriu yra aukštame pajėgume. Iš praeitų metų Metinio Ra
porto, kurį paruošė mūsų aktuaras, turime solvency (t. y. išsimokėji- 
mų pajėgumą) tokį, kad šiandien apsidraudusiam SLA nariui $1,000.00, 
galėtume išmokėti bevelk $1,500.00.

Mano supratimu, į SLA turėtų rašytis visi geros valios lietuviai, tiek 
žiūrint iš patriotinių sumetimų, tiek matant medžiaginę naudą įslgyjlmu 
saugios ir geros apdraudos. Atėjo laikas, kada visa lietuvių išeivija, 
ypač atvykusi paskutinių 25-erlų metų laikotarpyje, turėtų žinoti, kad 
Susivienijimas Lietuvių Amerikoje nėra vien apdraudos kompanija, kad 
ji tokia niekad ir nebuvo, bet buvo ir yra lietuvių tautinė organizacija, 
kuri nuolat Jautriai rūpinasi lietuvių tautos ir visais lietuvių gyvybiniais 
reikalais.

Kodėl taip kalbu?
Todėl, kad būtų apsidairyta ir pažiūrėta, kur esam, kurlink einam, 

kuo pateisinam vadovavimą saviem tautiečiam. Lietuviškosios visuo
menės vadovai ir mums palankioji spauda turi susirūpinti Susivieniji
mu. Visi turėtų atsiminti, kad SLA yra gimęs Lietuvos atgimimo švie
soj, išaugo audrose ir užsigrūdino Amerikoje lietuvybės milžinu.

Ką sakau, yra tiesa. Žinau, kad ir visi Pildomosios Tarybos nariai 
tam tiki, tačiau čia kyla dar vienas klausimas: ką reikia daryti, kad tai 
žinotų ir plačioji visuomenė, kad Ji šiai istorinei tiesai taip pat patikėtų?

Reikalas yra gyvas, svarbus, kaip išlaikyt tal»ką turim, kaip perduot 
sekančiom kartom, ypač tiem, kurie būtų verti gero paveldėjimo.

Tą klausimą išspręsti gali Pildomoji Taryba tik su visuomenės pagal
ba. Visuomenė neturėtų būti abejinga, nesgi tai yra ir Jos gyvybinis 
klausimas.

Jau matom, kad mūsų spaudoj reikia rašyt daugiau anglų kalba, nes 
jaunieji beskaito ir besupranta mažai lietuviškai. Tai taip pat rimta 
problema. Bet pirm šių problemų sprendimo, tuojau sustlprlnklm mūsų 
Apskričių ir Kuopų veiklą. Raskim Jaunų tinkamų talkininkų seniesiems 
veikėjams, raskim ir tokius, kurie senuosius veikėjus ir visai pava
duotų. Gaukim daugiau naujų jaunų narių.

SLA ISTORIJOS REIKALU

Pildomoji Taryba, remdamasi SLA 53 Ir 54 Seimų nutarimais, sudarė 
Komisiją išleisti SLA istorijai. Kaip tos Komisijos pirmininkas, turiu 
pranešti, kad Komisijoje buvo prieita tokio supratimo: SLA Istorija tu
rėtų būti atspausdinta lietuvių kalba ir tos istorijos santrauka duota 
anglų kalba - viskas išleista vienos knygos pavidalu. Lietuvių kalba 
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PROTOKOLAS .
teksto būtų 400 puslapių, anglų kalba santraukos 100 puslapių.

Veikalas susideda iš trijų dalių pagal 3 laikotarpius.
1. Seniausias Ulkotarpis (1886-1915 met ai), parašytas Vytauto Sir

vydo ir Jono Valaičio;
2* Laikotarpis tarp dviejų Pasaulinių Karų (1916-1944 metai), para-; 

Sytas Antano Diržio;
3t Pokarinis laikotarpis iki šių dienų (1944-1974), parašytas dr. Al

girdo Budreckio.
Angliškoji santrauka yra ruošiama Vyt. Sirvydo ir dr. A. Budreckio.
Siems keturiems autoriams honoraras yra numatytas po $5.00 už 

spausdintų puslapį.
Ta pačia proga noriu pranešti, kad visi keturi autoriai yra kiekvienas 

savo dalį parašęs ir, kaip - autoriai, savo darbų baigę. Lieka peržiūrėti, 
darbus bendrai, Įspausti visų turimų medžiagų Į numatyta puslapių 
skaičių, išlyginti kalbų, išbraukti pasikartojimus ir sudaryt būsiančio 
SLA Istorijos veikalo pavidalų.

Siame suvažiavime reiktų nustatyti knygos tiražų, atskiros knygos 
pardavinėjimo kainų, platinimo būdų. Ir, kai tik bus visa Istorijos me
džiaga galutinai paruošta spausdinimui, tartis su spaustuvėm-leidyklom 
veikalų atspausdinti.

DALYVAVIMAS AMERIKOS LIETUVIŲ TARYBOJ
** »

•* i

Nuo pat ALT Įsikūrimo joje dalyvauja Susivienijimo atstovai, būdami 
direktoriate ir valdyboje. DirektoriateyrašieSLA atstovai: P. Dargis, 
E. Mikužis ir A. Chaplikas.

Praėjusių metų lapkričio-November mėnesyje aš dalyvavau ALTos 
suvažiavime ChicagoJ. ALTos Centro Valdyba, Direktoriatas ir plačiai 
išsisklaidę skyriai dirba sutartinai, širdingai, net su pasiaukojimu, kad 
mūsų ir mūsų tėvų kraštas vėl būtų laisvas, kad vėl būtų nepriklausoma 
Lietuvos valstybė.

Šiais metais Amerikos Lietuvių Taryba šaukia visuotinį Seimų-Kong
resų Chicagoje, kuriame, be abejones, reiks dalyvauti ir mūsų SLA de
leguotiems atstovams.

BU] STO KLAUSIMAS

• Prieš šį Pildomosios Tarybos suvažiavimų prašiau sekretorės G. Mei
liūnas, kad Ji, atsiremdama į praėjusių metų SLA pajamas ir išlaidas, 
paruoštų ir 1974 metų biudžeto projektų (sųmatų). Tuo reikalu lauksiu 
Ir kitų Pildomosios Tarybos narių nuomonių.

SANTYKIAI PILDOMOJOJE TARYBOJE IR KUOPOSE

Man malonu šiam suvažiavimui pranešti, kad nariai Kuopose sugyve
na gražiai Ir Jų santykiai su Pildomąją Taryba yra geri. Tų patyriau 
stebėdamas Kuopų veiklumu Jomis susirašinėdamas ir dalyvaudamas Jų 
parengimuose. Na, tų laiškų gaunu gana daug. Nors atsakinėti juos - 
darbas netrumpas ir reikalauja nemažai laiko, tačiau susirašinėjimas 
su Kuopomis visam Susivienijimui yra naudingas.

Dėkoju ir Pildomosios Tarybos nariams už vieningų darbų, už gražius 
tarpusavio santykius. Tai labai lengvina ir mano, kaip prezidento dary
bų, vadovaujant nemažam M sudėtingam Susivienijimui.

Prie to viso, neabejotlnM, gražiai derinasi ir Centro raštinės tar
nautojai.

Savo raportų Tamstoms baigiu šiais žodžiais ir šia mintimi: sem
damiesi stiprybės iš savosios tautos ir mūsų Susivienijimo praeities, 
džiaugdamiesi žymiųjų veikėjų ir kovotojų darbais, susijungę su pasiti
kėjimu ir viltimi širdžių grandinėn, ženkim broliškai Į šviesių ateitį * 

Pildomosios Tarybos nariams su ypatingu dėmesiu išklausius Prezi
dento pranešimų-raportų, iždo globėjas adv. Stepben Bredes Įnešė pre
zidento raportų priimti. Sį |neėimų parėmė iždo globėja Josephine Mil
ler. Pirmininkaujančiam Aleksandrui Chapllkui paklausus - kas už Įne
šimų? - tarė “taip” visi suvažiavimo dalyviai. Pirmininkaujantis pa
skelbė: prezidento raportas priimtas vienbalsiai.

? Prezidentas Dargis, grįžęs suvažiavimui plrminihkauti, pakvietė vice
prezidentų Aleksandrų Cb aplik ų išduoti savo raportų.

. 6. Vice Prezidento, Aleksandro Chapliko raportas:
"Mano, kaip viceprezidento, pareigos yra pavaduoti prezidentų, kai jis 

negali eiti savo pareigų, arba atlikti tuos darbus, kuriuos Jis paveda. 
Tokio vieno darbo pavedimų buvau gavęs praėjusių metų gruodžio mėne
syje, būtent, sutvarkyti SLA 216 Kuopų, esančių Erie, Pa. 1973 m. 
gruodžio-December 2 d. nuvykęs vieton, padėjau Kuopai išsirinkti val
dybų Ir tuo Įstatyti Kuopų Į Įstatymines vėžes.

Kaip viceprezidentas, vadovauju šių metų SLA Seimui paruosti dar
bams Boston, Mass,, kur Seimas susirinks. Atlieku koordinacines funk
cijas tarp Įvairių komisijų: delegatų susipažinimo vakaro komisijos, 
vadovaujamos pirm. Antano Andriullonio; Seimo banketo komisijos, va
dovaujamos dr. Anthony Kapochy; pagaliau, ir programinio leidinėlio is- 
laldlmo komisijos, kuriai vadovauju aš pats ir net sveikinimus tam renku.

Kaip Jau prezidentas minėjo, esu nuo SLA atstovu Amerikos Lietuvių 
Taryboje. 1973 m. lapkričio-November 17 ir 18 dienomis dalyvavau 
ALTos suvažiavime ChicagoJ, kartu su SLA prezidentu ir iždininke.

Aktyviai dalyvauju ir Bostono ALToje. Ypač daug reikėjo pasidarbuot
> 4

š/m Vasario 16-osios paminėjimui. Be viso to,esu ALToje iždininkas/ 
tad rinkau ir dabar teberenku pinigus Lietuvos vadavimo tikslams.

Be šių visų darbų ir darbelių,yra dar vienas ir nenutrūkstamai atlie
kamas darbas - tai naujų narių ieškojimas ir verbavimas Įrašyti Į SLA. 
Kai kai ko negaliu pats atlikti, tai pasitaikinu velkių savo Kuopos ir ap
skrities organizatorių Alfonsų Balkų - 43 Kuopoj. Narių skaičius šioj 
Kuopoj parodo, kad ką sakau * yra faktas.

Esu SLA Centre Vajaus Komisijos narys. Kaip toks, dalyvavau 1973 
m. rugsėjo-September 15 ir 17 New Yorke, Centre organizatorių pasi
tarime. Pasikeitimas su Jais žiniomis buvo labai naudingas ir man ir 
Susivienijimui.

Dalyvavau 1973 m. spalio-October 6 ir 7 dienų Pildomosios Tarybos 
posėdžiuose ir visada palaikau ryšius su SLA prezidentu - laiškais ar 
telefonu? Tuo raportas buvo baigtas.

Sis viceprezidento Aleksandro Chapliko raportas, E. Mikužis Įnešimu 
ir G. Meiliūnas parėmimu, buvo priimtas viso suvažiavimo vienbalsiai.

7. SLA sekretorės Genevieve Meiliūnas raportas; ji pranešė: 
‘‘Mano raportas apima atliktus darbus nuo 1973 m. spalio 6 iki 1974 

m. kovo 1.‘ •
Savo raporto pradžioje noriu padėkoti SLA Pildom a jai Tarybai už man 

parodytų tarnybinį pasitikėjimų būti išrinktai taip svarbioms Susivieni
jimo Sekretorės pareigoms.

Dr. A. Budreckis pasitraukė iš pareigų sunkiausiu laiku, kada turėjo 
prasidėti ruošimas medžiagos metinei apyskaitai bei besiartinančioms 
nominacijoms. Šioji aplinkybė {staigų pastatė Į sunkių padėtį, sumažin
dama tarnautojų skaičių.

Be savo tiesioginių, iki tol mano atliekamų darbų, prisidėjo naujas 
SLA sekretorės darbas. Savo buvusio tiesioginio darbo niekam negalėjau 
perduoti, nes nebuvo kam, o,be to, tokio darbo perdavimas dar reikalavo 
prityrusio, ilgiau Susivienijime dirbusio tarnautojo.

Reikėjo skubiai ieškoti daugiau pagelbininkų. Padaviau keletu skelbi
mų Į “Tėvynę“, “Darbininkų“ ir per radio, bet ilgesnį laikų niekas neat
siliepė.

Nuo lapkričio 1973 m. 1 dienos raštinėje pradėjo dirbti Irena Banai
tienė ir nuo 1973 m. lapkričio 5 d.. - Olga Mamaitienė. Pirmoji dirba 
3 dienas savaitėje, antroji - 4 dienas. Nuo spalio 6 d., 1973 m., pradėjo 
dirbti 2 dienas savaitėj Jonas Valaitis.

Pasitraukus dr. Algirdui Budrecklui, kuris dalį angliškos korespon
dencijos pats surašydavo, padidėjo angliškų laiškų rašymas Margaret 
K. Williams. Kiek palengvinti jos darbų atlikti, orderių rašymų perda
viau naujai darbininkei.

Nespėjus man perimti sekretorės pareigų, spalio mėn. pradžioj j 
Centrų atvyko 168 Kp. (Stamford, Conn.) fin. sekr. B. Budrevlčius su 
Kuopos knygomis ir archyvu, pareikšdamas išvykstas iš Stamford, 
Conn., ir negalėjęs rasti kas perimtų jo eitas pareigas Kuopoj. Turėjau 
keletu kartų važiuoti Į Stamfordų, šį reikalų sutvarkyti. Pagelbstint 
Kp. vicepirmininkui J. Valiušaičlui, nauja 168 Kp. f in. sekretorė sutiko 
būti Valerija Stadalninkienė su talkininke Stephanie Vaikutis. Tuo 168 
Kuopos reikalas dabar sutvarkytas.

Šiuo metu turiu pasidžiaugti, kad visi sunkūs ir atsakomingi darbai 
suristi su metine apyskaita ir metinių raportų paruošimu valstijoms, 
sėkmingai baigti, dėka nuoširdžios man pagalbos Margaret K. William s 
ir Liucijos Sperauskienės.

Aktu ar ui reikalingi daviniai su gausia statistine medžiaga buvo iš
siųsti laiku - sausio mėnesio pabaigoje.

Kartu su man neįprastu darbu, atsirado eilė visokiausių reikalų, 
klausimų ir ne aiflkūnųj, .kuriuos išaiškinti ir sutvarkyti man padėjo SLA $ 
prezidentas Povilas P< pargis Ir SLA iždininkė Euphrosine Mikužis, už 
kę Jiems nuoširdžiai dėkoju. Nespėjus baigti metinėms apyskaitoms ir 
raportams, reikėjo pasiruošti Nominacijoms Į SLA Pildomųjų Tarybų. : 
Visoms Kuopoms buvo laiku nusiųsti balotai ir pasekmių lakstai. | 
Balsams Suskaityti. Komisijų jėjo Antanas Gustus, Bronę Spūdiene ir 
Antanas Andriulionis. Prie techniško darbo Jiems talkino Liucija Spe- 
rauskienė. Komisija; posėdžiavo 1974 metais sausio 10,‘Tlir:12 d. d. 
Balsavo 93 KuopojJr/3^ pavieniai nariai, iš viso balsavo 1/208 nariai.

šiais metais sausid 5^6 ir 7 d. d. turėjome pasitarimų jau 'SLA prezi
dentu Povilu P. “Dargiu ir SLA iždininke Euphrosine Mikužis -.Įvairiais 
reikalais, tarp kitų -dnvestmentų ir Vajaus. Taip pat aptarėme ir bū- 
simųjų darbų gaires. :Tuopačiu laiku Įvyko ir SLA Istorijos Komisijos r 
posėdis. •

Sausio 18 dienų buvo išsiųsti aplinkraščiai visoms Kuopoms apie 85 
m. SLA Sukakties Vajaus pratęsimų iki SLA 58-ojo Seimo; ragindami ir 
kviesdami gausiai dalyvauti šiame vajuje, kartu išsiuntėme “Oficialius 
pranešimus ir kaucijų blankus.

Vasario 14 d. išsiuntėme Kuopoms instrukcijas apie kovo mėnesio ’ 
Pildomosios Tarybos rinkimus, kartu su balsavimo pasekmių raportų 
blankais ir balotais.

Vasario 21 dienų buvo išsiųsti paraginimai atsiųsti Kuopų Įnešimus ir 
paraginimai aukoti SLA Fondams, taip pat Delegatų Mandatų blankus su 
instrukcijomis ir kambarių užsakymais viešbučiui.

Tokių darbų gausybę galėjau atlikti tik dėka ilgų darbo valandų, nuo
latos talkininkaujant Liucijai Sperauskienei, pasiliekant su Ja kartu Įs
taigoje iki vėlaus vakaro.

Be viso to, turiu pridurti, šiam suvažiavimui paruošiau:
1. Bendrus 1973 metų pajamų ir išlaidų duomenis;
2. Terminuotų apdraudų apžvalgą ;
3. Ligoje pašalpų klausimu pranešimų ir
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4. SLA 85 metų Vajaus duomenis.
Su tais klausimais suvažiavimas turės progų susipažinti vėliau, sesijų 

eigoje. Tuo savo raportų baigiu?
Išklausius sekretorės raportų, A. Chaplikas jnešė tų raportų priimti 

ir su sekretorės darbais suristas išlaidas ratifikuoti. Įnešimų parėmė 
J. Miller. Suvažiavimas sekretorės raportų priėmė ir išlaidas ratifika
vo vienbalsiai.

5. SLA iždininkės Euphrosine Mikužis raportas:
"Sis raportas, kurį išduodu Pildomajai Tarybai, yra metinis, apiman

tis 1973 metų skaitlines ir atliktuosius darbus. Tarp Įvairių pareigų, 
iždininkės žinioje yra investmentai, būtent: bonai, piniginės sąskaitos 
bankuose, morgičiai - jų mokėjimai, sąskaitų, procentų ir t.t.

Iždininkė kas mėnesį suteikia centro {staiga! bankinių sąskaitų balan- 
sus ir patikrina su centre esamais balansais, peržiūri Įplaukas ir iš
mokėjimus, pasirašo čekius ir juos pasiunčia kuopų finansų sekreto
riams ir kitiem sūkuriuos SLA sekretorius nurodo. Ji prižiūri ir pa
ruošia metų gale pilną bonų raportą, nurodydama Įplaukas, pardavimus 
ir naujus pirkinius; pateikia taip pat bankinių indėlių sąskaitų raportą 
ir morgičių raportą.

Kadangi iždininkės piniginiai duomenys yra suteikiami centrui ir tie 
duomenys yra vartojami sudarant raportų valstijoms, ir - kadangi sek
retorės raportas valstijoms tilps išsamiai protokole, nematau prasmės 
tų skaitlinių smulkiai Čia teikti, ar dėstyti, neštai būtų tos pačios skait
linės. Tokiu būdu šis raportas yra tik santrauka. Reikalui esant, galiu 
duoti ir detalius duomenis ir paaiškinimus. Seka raportas:

MORGIČIAI1

PARDUOTI AR SUBRENDĘ|1973|M. BONAI

Subrendę:
1. Northern Indiana Public Service Co. $3.125% 

Subrendo; Rugsėjo 1, 1973
Par Value: $25,000 
Gauta: $24,991.25

2. Central Power & Light 1st Mtge.B 3.125%
' Subrendo: Lapkr. 1, 1973

Par Value: $20,000
Gauta $19,993.00

Skirtumas tarp gautos sumos ir Par value yra pašto ir Banko išlaidos.

Parduoti:
1. Northern Pacific Rwy,4% 

Pardavimo data: 1973 m. kovo 13 d.
Par Value: $50,000.00
Gauta: $38,500.00

2. 'Texas Pacific Rwy. 3.875%
Pardavimo data: 1973 m. kovo 13 d.
Par Value: $23,000.00
Gauta: $16,100.00

Suma subrendusių ar parduotų bonų - 
Par Value: $118,000.00 
Gauta: $99,584.25

Bonai Pirkti 1973 m.:

Išduotos Paskolos:
1972 m. gruodžio 31 d. paskolų balansas
1973 m. pilnai ar dalinai apmokėtos paskolos
1973 m. gruodžio 31 d. paskolų balansas 

Nuošimčiai:
1973 m. nuošimčių gauta iš paskolų

$38,320.00
17,170.00

$21,150.00
»

$ 1,581.48

Paskolos yra išduotos šiose valstijose;

VALSTIJA PASKOLŲ SKAIČIUS 1973 M. - PASKOLŲ BALANSAS
Indiana 
Massachusetts 
New York 
Pennsylvania

VISO

1
1
3
2t
7....................

$ 5,800.00
800,00

9,450.00
,5,100.00

$21,150.00
■ *? . t i

šiais metais buvo pilnai apmokėtos trys paskolos būtent:
MIESTAS ADRESAS APMOKĖTA suma

Minersville, Pa. 110 South Fourth St. . $ 1,400.00
Cleveland, Ohio 10908 Magnolia Ave. 10,830.00
Pittsburgh, Pa. 1644 Westmont Ave. 300.00

Viso apmokėta $12",330.00

1973 m. buvo paruošti ir išduoti 4 “Satisfaction of Mortgage”, pasi-

1. New England Power Co. 1st Mtge 4-5/8% 
Subrendimo data: 1991 m. lapkričio 1 d. 
Par Value: $50,000.00

Pirkti: 1973 m. balandžio 2 d.
Mokėta: $37,639.93 ({skaitant nuošimčius)'

2. Florida Power & Lt. 1st Mtge. 4-1/2% 
Subrendimo data: 1992 m. rugp. 1 d. 
Par Value: $25,000

Pirkti: 1973 m. balandžio 2 d.
~ ' Mokėta: $17,962.50 (jskaitant nuošimčius)

Pirkiniai atlikti buvo vienbalsiu Investmentų Komisijos nutarimu. 
Daugiau paaiškinimų yra Investmentų Komisijos Raporte.

rašyti prez. Povilo Dargio. Šie dokumentai, kartu su kitais priklauso
mais dokumentais, buvo sutvarkyti ir išsiųsti skolininkams. Viefias 
šių dokumentų buvo negrąžintas 1972 metais, nes skolininkas nebuvo at
likęs savo prievolių.

Morgičių skolininkai visi pildo mokėjimus tvarkingai pagal sutartis. 
Paskolos jau darosi gana mažos. Turiu pridėti, kad reikia nuolat pri
žiūrėti ne tik mokėjimus apdraudų,bet ir taksų sumokėjimus.

Iždininkė metams pasibaigus Centro jstaigai suteikia smulkų raportą, 
rodantį stovį visų morgičinių paskolų, kas 
metus.

TAUPOMOS BANKINĖS SĄSKAITOS -1973 M.
• 1 •

Gr. 31, 1973 m.
Indėlio Bal,

Procentų
Gauta 1973 m.

Commercial Bank & Trust Co.
Pittsburgh, Pa. Nuo Liepos 1, 1973 
Nuos. 5-1/2%

i ♦

$11,457.97 $ 593.92
Chicago Savings & Loan Assoc. 
Chicago, Hl. Liepos 1, 1973 
Nuoš. 5-1/4% 11,114.06

•
557.49

Liberty Savings & Loan Assoc, 
Philadelphia, Pa. Liepos 1, 1973
Nuoš. 5-1/4% 11,002,77 554,13
1973 m. gr. 31 d. Viso $33,574.80 $1,705.54

buvo padaryta- ir už 1973

BONAI -1973

PASKIRSTYMAS PAR VALUE
:i M Hn-jr ■. t

NUOŠIMČIAI - GAUTI

Viso yra trys ''checking accounts” laikomos dviejuose bankuose, būtent 
du Fondai Girard Trust, Philadelphia, Pa., o trečias, Security National 
Bank, N. Y. . tai yra Petty Cash Sąskaita. Visos šios sąskaitos bus pa
rodyta Iždininkės "Cash Raporte”.'

• • « ! M/ » ' i i; * ■ > ąj Ui
i PINIGINIS RAPORTAS -1973 METAMS

1

Piniginių Jplaukų ir Išmokėjimų Santrauka:
Valdžios

t. Valstijų 
Transporto 
Komercijos

$ 701,000.
75,000

291,000

arduod arte Pkttreadą 
Įso (4)

2,192.000

$ 25,400.00
4,669.50
5,678.75

13,925.95
94,958.70
2,986.46

1973 m. sausio 1 d. piniginis balansas $ 80.602.26

$3,558.10 
...........

.4*47,619.36

JBĮĮĮĮMI • .. .a . .

metais, 1973
laMjo ‘ ■■■

Mošimciut
tebešlubuoja transporto bonų nuošimčiai nuo Pemyfvmioo potvy
nio laikų. Tikiu, kad šie bonai • »u valdžios pagalba nuošimčius Ir vii 
pradės mokėti. O tie bonai, kurie buvo pirkti 1972 metais, pagal naujos 
rinkos kalnų 1972 jnetais, dabar pilnai nesą didesnius nuošimčius ka
dangi Jų pilnas terminas buvo 1973 metai.
TĖVYNĖ, 1974 m\ birželio-June 7 <L

Įplaukos per 1973 m. jskaitant bondų ir 
morgičių atmokšjknue Ir nuošimčius:

Pomirtinių Fondą*
Pašalpos Fondas

Nuošimčiai

$417,978.47
11,750,70

1429.729.17
1,705.54 f * 
100.004-$43t

Mknokėjlmafc
Pomirtinių Fondą*
Pašalpos Fotataa v ,

* ■ Į s- i 'sV’-'j • -

įskaitant UkutĮ DMdendų Fonde
.ft. * A . s ,įi

$391,298.31
11,725.64

$403,023,95

1973 m. gr. 31 d. Balansas

Girard Trust Bank, Philadelphia, Pa.

.6

A
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Pagal Iždininkės apskaičiavimą* 1973 gruodžio 31 d.

Pomirtinės Fonde $ 52,872.95
Pašalpos Fonde 20,665.27.

— Viso ? 73,538.22
Petty Cash N.Y. Ofiso priežiūroj 2,000.00
Pomirtines Fonde trijuose bankuose 33,574.80
(smulkiau parodyta iždininkės raporto pradžioj)
Dividendų likusi sąskaita Girard Banke, Phila., Pa. 1,034.85

Viso subalansavus 1973 m. gruodžio31 d. $110,147.87

Mano kaip Iždininkės veikla nuo spalio mėn. 1973 m. iki dabartinės 
dienos:

Tuoj po pereito Pild. Tarybos" suvažiavimo, remiantis jo tarimu, teko 
prirengti atitinkamas rezoliucijas Įvairioms biznio Įstaigoms ir ban- 
koms, Įjungiant naujai išrinktos sekretorės parašų, būtent, ponios Ge
nevieve Meiliūnas. Su p-nia Meiliūnas, pagelbstint ofiso tarnautojai 
Margaret Williams, savaitgalyje pradėjome tų prirengimo darbų,kurio 
būtinai ir ūmiai reikėjo SLA biznio vedimui. Taip iždininkė,dirbdama 
vakarais ir savaitgaliais,užbaigė darbų ir su prezidento, sekretoriaus 
ir iždininkės parašais pasiuntė rezoliucijas sekančioms Įstaigoms:

I. Girard Bank, Philadelphia, Pa.
1. Pomirtinės Fondo Indeliui
2. Pašalpos Fondo Indėliui
3. Dividendų Fondo Indėliui
4. Apsaugos dėžė (Safety Deposit Box)

II. Chase Manhattan Bank, N. Y.
1. Apsaugos dėžė (Safety Deposit Box)

IV. Security National Bank, N. Y.
1. Petty Cash Fund

V. Mellon Bank, Pittsburgh, Pa.
1. Naujos komisijos pripažinimo rezoliucija.

VI. Taupymo Bankų Sųskaitų.
1. Commercial Bank & Trust Company, Pittsburgh, Pa.
2. Chicago Savings & Loan Association, Chicago, Hl.
3. Liberty Federal Savings & Loan Association, Philadelphia, Pa.

VII. Fidelity Bonds
Kartu su sekretore prirengėme atitinkamas form as, reikalingas 
šiuos bonus vykdyti.

Sudariau Investmentų Rezoliucijų forma ir jų atspausdinau. Jas darbui 
sutaupyti galėsime naudoti pirkdami ar parduodant bonus ateityje.

Dalyvavau, kartu su prezidentu ir sekretore Investmentų komisijos 
posėdžiuose 1973 m. spalio 7 d. ir 1974 m. sausio 7 d. Tuo pačiu laiku 
įvyko ir kiti pasitarimai su Pild. Tarybos nariais apie bendrus SLA 
reikalus.

Užbaigiau dr. P. Zalatoriaus pomirtinio palikimo reikalų, pagelbstint 
p-niai Christine Austin, kuri parūpino graboriaus mirties paliudijimų. 
Galutinai užbaigus dr. P. Zalatoriaus pomirtini palikimų, jį bus galima 
Įjungti Į SLA Fondacijų.

1973 m. lapkričio mėn. kartu su kitais SLA atstovais dalyvavau ALTos 
suvažiavime, kuris Įvyko Chicagoj, UI. Suvažiavimas buvo sėkmingas ir 
aptarta daug klausimų Lietuvos vadavimo reikalais. ALTos Centro vai- • 
dyba apdovanojo darbuotojus, Įteikdama garbės žymenius. Juo ir aš bu
vau apdovanota.

1974 m. vasario 16, Konsulo A. Simučio pakvietimu, kartu su sekretore
Genovieve Meiliūnas, atstovavome SLA Lietuvos Nepriklausomybes mi
nėjime, New Yorke, o vasario 19 d. abi dalyvavome N. Y. ALTo sky- 
rlaus minėjime, Brooklyne. j

Aktuarui pabaigus metinių raportų prirengimų valstijoms, aš kaip iž
dininkė, kartu su prezidentu ir sekretore ant Jų pasirašiau.

Turiu pabrėžti, kad buvo malonu su nauja sekretore dirbti ir atlikti 
gana sunkias SLA pareigas. Ji įdėjo visų sielų ir daug laiko šį sunkų 
laikotarpį su svarbiais Įvykiais pergyventi. Linkiu jai ir tolimesnio gero 
pasisekimo”.

Iždininkei E. Mikužis jos veiklos raportų baigus, iždo globėjai J. Mil
ler Įnešus raportų priimti ir sekretorei G. Meiliūnas parėmus, suva
žiavimas iždininkės raportą priėmė vienbalsiai.

9. Sekretorė G. Meiliūnas patelkia Pildomoji Taryba svarstyti 129 
Kuopos nario apdraudos mokėjimo reikalų. A.Chaplikui Įnešus, E. Mi
kužis parėmus, nutarta nesumokėtus apdraudos mokesčius 129 Kuopos 
nario, Certtf. Nr. C-42693 padengti iš Susivienijimo iždo, viso $12.84.

< • • * *

10. Sekretorė G. Meiliūnas suvažiavimų supažindino su laišku, gautu iŠ 
Cambridge, Mass. Public Library, kur is, r uosdamas is JAV 200 metų su
kakčiai, nori parodyti, kokios tautybių sudėties esama Cambridge mieste, 
nori suteikti galimybę ir garbę kiekvienai tautybei viešai pasirodyti. 
Lietuviams tokį pagerbimų organizatoriai numatę š/m kovo-March pa
baigoj, tad ir kviečia tam laikui pasiruošti.

Šiuo klausimu pasirūpinti apsiėmė viceprezidentas A. Chapllkas, kaip
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gyvenus arčiausiai prie Cambridge miesto. Suvažiavimas tam pritarė, 
perduodamas Jam ir Library laiškų.

Prezidentas P. Dargls, pranešdamas, kad jau yra 5:30 vai. po pietų, 
paskelbė Pildomosios Tarybos metinio suvažiavimo I sesijų baigta, o II 
sesijų prasidėsiant rytoj t. y.. kovo-March 1 d. 10 vaL ryto šioj pačioj 
vietoj.

Antroji Sesija
SLA prezidentas P. Dargię paskelbė Pildomosios Tarybos metinio su

važiavimo II sesijų atidaryta 1974 metų kovo-March 1 d., 10 vai. ryto 
Centro patalpose, pakviesdamas sekretorę G. Meiliūnas vardosaukiui. 
Pagal atliktų vardošaukį šioje sesijoje dalyvauja: prezidentas P. Dargia, 
viceprezidentas A. Chaplikas, iždininkė E. Mikužis, iždo globėjai - J. 
Miller ir S. Bredes ir sekretorė G. Meiliūnas. Šioj sesijoje dalyvauja 
ir Tėvynės redakcinės komisijos narys Jonas Valaitis.

Prezidentas pakvietė iždo globėja J. Miller išduoti savo raportų.
11. Iždo globėja J. Miller, išduodama jos kaip iždo globėjos, raportų, 

pranešė, kad kartu su iždo globėju adv. Stephen Bredes yra patikrinę 
1972 metų visų fondų išlaidas, yra patikrinę tų pačių metų balansus Įvai
riuose bankuose, kuriuose Susivienijimas laiko pinigusjr piniginėse ope
racijose nepastebėjo mažiausių netikslumų.

Taip pat buvęs patikrintas bendras SLA turto stovis 1972 metais ir 
fondai, kaip Jie yra aktuaro paskirstyti ir sutvarkyti.

Be šio darbo, iždo globėja dalyvavo dr. Stepono Biežio, Pildomosios 
Tarybos daktaro kvotėjo laidotuvėse, Chicagoje, atstovaudama Pildomąja 
Tarybų kartu su prezidentu P. Dargiu ir tais pačiais 1973 metais daly
vavo 134-tos Kuopos 50-ties metų sukakties minėjime-bankete, taip pat 
kartu su SLA prezidentu Chicagoj.

Baigdama savo raportų, J. Miller pastebėjo, kad po šio Pildomosios

Tąrybos suvažiavimo numatyta, kartu su iždo globėju adv. S. Bredes 
patikrinį ir 1973 metų pinigines operacijas, kaip tai buvo padaryta su 
1972 metais. Iždo globėjas adv. Stephen Bredes jungėsi prie J. Miller 
pranešimo, pranešdamas, kad tai esąs jo kaip iždo globėjo, paskutinis 
patarnavimas. Sveikata, ypač susilpnėjęs regėjimas, nebeleidžiųs būti 
veikliu, kaip reiktų būti Pildomoje Taryboje. Tačiau iki šiol dalyvavęs 
Pildomosios Tarybos suvažiavimuose ir visų klausimų svarstymuose, 
atliks 1973 metų piniginių operacijų patikrinimų ir visas kitas pareigas, 
kurios susijusios su iždo globėjo pareigomis. Detalus iždo globėjų 1972 
metų finansinis patikrinimas yra pridedamas prie šio protokolo.

Išklausius abiejų iždo globėjų raportų, A. Chaplikui Įnešus, G. Mei
liūnas parėmus, abiejų iždo globėjų raportai suvažiavimo buvo priimti 
vienbalsiai.

Prezidentas P. Dargis 12:30 vai. vidudienio paskelbė II sesijų baigta, 
o III sesijų prasidėsiant tų pačių dienų 2 vai. po pietų toj pačioj vietoj.

Trečioji Sesija
.. III Sesija prasidėjo 1974 m. kovo-March 1 d. 2 vai. po pietų Centro 

patalpose. Atidaręs šių sesijų,prezidentas P. Dargispavedė sekretorei 
G. Meiliūnas atlikt vardošaukį. Pagal vardošaukį šioje sesijoje daly
vauja de patys asmenys, kurie buvo II sesijoj (priešpiet).

Prezidentui pakvietus, sekretorė padarė Įterptinį Įnešimų. Ji pra
nešė, kad x

a. SLA iždininkė Euphrosine Mikužis šiais metais išėjo pensijon iš 
Com Product Corp., ir ta proga Pildomosios Tarybos vardu Jai buvo 
palinkėta dar daugelio gražių ir sveikatingų metų;

b. Ilgalaikiam SLA darbuotojui, šiuo metu einančiam f in. sekretoriaus 
ir pirmininko pareigas 368 Kuopoj, ‘kun. P. Dagiui į sueina 70 m. am
žiaus. Siūlo pasveikinti Pildomosios Tarybos vardu ir Įteikti dovanėlę.

c. Tik kų gauta žinia iš Pittston, Pa., kad mirė Agota Tankevičienė, 
ilgalaikės ir veiklios SLA darbuotojos ir Apšvietos Komisijos narės 
Nelly Bayoras motina. Siūlo pareikšti Nellie Bayoras užuojautų ir pa
siųsti puokštę gėlių padėt prie velionės karsto.

d. * Pasiųsti ; greito pasveikimo linkėjimus AntanuiSperauskui, gelbs- 
tinčiam Centro namus prižiūrėti, dabar po sunkios operacijos, esančiam 
ligoninėj.

Sį sekretorės G. Meiliūnas (nešimų parėmė iždo globėja J. Miller. 
Vienbalsiai nutarta Įnešimų priimti ir su tuo surištas išlaidas viso 
$95.00 ratifikuoti.

*13. SLA sekretorė G. Meiliūnas primena, JogSLA Centre randasi tam 
tikros dalys dabar nebevartojamo VariTyper Headliner su dalimis, ir, 
kad yra pasiūlymas jas nupirkti.

Nutarta Jas parduoti gavus už Jas $400.00. Chapllkas Įnešė, E. Miku
žis parėmė.

14. "TĖVYNĖS” REIKALAI. Genevieve Meiliunas, kaip Tėvynės ad
ministratorė- Manage r, suvažiavimų supažindino su Tėvynės vienos lai
dos ir visų 1973 metų išlaidoms. Prezidentas P. Dargis pabrėžė, 
reikalingumų skelbt Tėvynėje pranešimus dviem kalbom; lietuvių ir 
anglų. To reikia SLA narių patogumui, o daugeliu atvejų net iš būtinu
mo. Be to, buvo pareikštas pageidavimas skelbt pabrėžtiniau Tėvynėje 
SLA organizatorius šu naujų narių verbavimo rezultatais,

TĖVYNE, 1974 m. birželio-June 7 d. ’
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TĖVYNĖS IŠLAIDOS

i

1974 m. Tėvynės vieno numerio Išleidimus:»
Tėvynės sustatymas
Atspausdinimas
Expedicija
Paštas -
Redaktorių Alga -

(Neįskaitant ''Halftone”, "Stencil” ir kitų , 
smulkių išlaidų) - viso '

Bendrai Tėvynės išlaidos 1973 metais buvo

$221.00
182.60

75.00
24.70

144.00

_ $647.30
$12,217.14

Tėvynės Redaktorių alga ” ” " 2,243.00
Viso Tėvynės metinės išlaidos . $14,571.14

“ .. * . - 1 *A ■ mil 3

Yra gautas TĖVYNĖS expeditoriaus prašymas pakelt jo gaunamų at
lyginimų už TĖVYNĖS transportavimų ir expediciju. Kainoms kylant, 
o ypač esant benzino sunkmečiui, nutarta expeditoriaus prašymų paten
kinti ir jo atlyginimų pakelti septyniais doleriais.

Si Įnešimų parėmė iždo globėja J. Miller. Suvažiavimas vienbalsiai 
nutarė Įnešimų priimti.

15. Sųskaita už sveikatos klausimais Tėvynėje straipsnius laike dvie
jų pastarųjų metų, vist) $400.00 sumos. J. Miller Įnešus ir A. Chaplikui 
parėmus, vienbalsiai nutarė sveikatos bendradarbiams sųskaitų apmo
kėti.

16. Terminuotos apdraudos klausimas. Sekretorė G. Meiliūnas pa
teikė šį pranešimų:

, priimta vykdymui, kai tik bus gauta teisinio patarėjos. Bredes nuomonė1 
raštu.

20. Svarstoma - 234 Kuopos mirusio nario (Cert. 67034) pomirtinės 
klausimų.

A. Chaplikui Įnešus ir E. Mikužis parėmus, suvažiavimas vienbalsiai 
nutarė išmokėti pašalpgavei pomirtinę, po to, kai visa skola Susivieniji
mui bus užmokėta.

VAJAUS KOMISIJOS RAPORTAS
• * »

21. SLA naujų narių vajaus klausimu padarė pranešimą sekretorė 
G. Meiliūnas, P. Dargis ir A. Chapllkas, duodami šiuos duomenis ir 
skaitmenis;

SLA 85 m. Sukakties Vajus prasidėjo 1972 metais vasario 1 dienų ir Į 
šiuo metu yra pratęsus iki 58-ojo SLA Seimo.

Sis vajus eina gana sėkmingai.
Iki 1974 m. sausio 1 d., gavome 356 naujus narius ir 19 Social Mem

bers. Iki kovo 1 d.. prisidėjo dar 14 naujų narių; viso naujų narių Įra
šyta - 370 ir 19 Social Members su Accident apdrauda,

Iš jų turime SUAUGUSIŲ;
Class V-l - 54
Class V- 2 - 73
Class V-X - 11
Class V- 3 _69-

. Class T - 12

VAIKŲ:
Class V-l - 6
Class V- 2 - 12
Class V-X - 3
Class V- 3 - * 19
Class T -111

Viso 151

"Šiuo metu turime: * (su apdraudos.suma $259,650.00) (su apdraudos suma $174,000.00)
VAIKŲ iki 16 metų amžiaus terminuotų apdraudų.

Už $1,000.00 mokama $3.00.
Vaikams terminuota apdrauda negali būti didesnė kaip 

$2,000.00.
Kai vaikams sukanka 16 metų, mes jų turimų apdraudų 

automatiškai keičiame Į suaugusiųjų apdraudų, kurios mo
kesčiai per mėnesį yra 17 centų didesni.

Už vienerius metus jie moka $5.04.
SUAUGUSIŲ APDRAUDA duodama nuo 20 metų iki 50 metų am

žiaus. Jų terminuotos apdraudos suma negali būti dides
nė, kaip $5,000.00. •

Visi suaugusiųjų skyriaus nariai turi teisę gauti "TĖVYNĘ” nemoka
mai ir apsidrausti Akcidentale apdrauda.

Suaugusiųjų skyriaus apdrauda duodama 10-čiai metų (10 Year Term). 
Praėjus 10 metų,ši apdrauda keičiama Į naujų apdraudų,automatiškai 
išduodamas naujas Certificatas, tačiau mokesčiai jau žymiai didesni.

Terminuota apdrauda automatiškai gali būti keičiama tik iki 70 metų 
amžiaus.

Kai turintiems terminuotųjų apdraudų nariams sukanka 70 metų, ji 
daugiau negali būti pratęsiama, o ja reikia pakeisti Į reguliarių apdrau
dų, Class V-l, bet pinigų sumos didinti negalim.

Tokie nariai, kuriems terminuota apdrauda baigiasi, kai jiem s sukan
ka 70 metų ar daugiau, gali gauti Reguliarių Class V-l apdraudų,užpil
dydami/‘Declaration of Insurability. Mokesčiai yra tokio dydžio, kaip 
rodo Class V-l Medical lentelė.

Tokių narių, kuriems pagal "Declaration Insurability” buvo duota 
reguliari apdrauda^pasitaikė tik 4, vienas jų apdraudos visiškai atsisakė.

1970 metais vasario 27 sudarėme sųrašų Terminuotos apdraudos 
narių (Class Ten Years Term), vyresnių kaip40metų, jų buvo 116. Be 
to, nė vienas to surašo terminui pasibaigus nebuvo vyresnis kaip 70 metų, 
todėl Jiems visiems apdrauda buvo keičiama automatiškaj. .

Šiuo metu iš tų 116 narių vyresnių kaip 40 metų nuo terminuotos ap
draudos VISIŠKAI ATSISAKĖ 65. Liko dar tik 51 narys vyresnis kaip 
40 metų. Iš jų 46 nariams padaryta konversija.

Likusiems 5 konversija dar nepadaryta, nes nesuėjo
4- "expiration date”.

Suvažiavimas, susipažinęs su šios rūšies apdrauda^nutarė: palikt ter
minuotų apdraudę tokių, kokia Ji buvo iki šiol.

17. Raportai SeimuŲ SLA prezidento P. Dargio priminimu - Pildo
mosios Tarybos narių ir Pastoviųjų Komisijų raportai turi būti paruoš
ti raštu ir tai turi būti padaryta ne vėliau š/m. gegužes 1 d. Kad Juos 
būtų galima Įtraukt Seimo Darbų leidinin, raportai iki gegužės 1 d. turi 
būti jau Centre. Apie tai turi būti tuojau skelbiama Tėvynėje.

Seimo Darbų knyga turi būti atspausdinta ne vėliau š/m. birželio 1 d., 
kad būtų pakankamai laiko Jas išsiuntinėti Kuopoms, siunčiančioms de
legatus Į Seimų.

18. 9 ir 1’98/354 Kuopų ginče dėl pasidalinimo pinigų, sųryšyje su ad-1 
vokato laišku, suvažiavimas nutarė paprašyti sekretorės p. G. Meiliūnas, 
kad Ji daugiau patlrtų,kiek kuri Kuopa yra skolinga pinigų.

19. Svarstoma 109 Kuopos mirusio nario (Cert. 64976) palikimo klau
simas. Buvo Išklausyta teisės patarėjo St. Bredes nuomonė žodžiu. Jis 
savo nuomonę paruoš ir raštu. Pagal tų nuomonę mirusio pašalpgavei, 
jai Įrodžius pašalpgavės tapatybę, apdraudų reikia Išmokėti. A. Chapli- 

<kul Įnešus, J. Miller parėmus, teisinio patarėjo nuomonė vienbalsiai 
TĖVYNE. 1974 m. birželio7-June 7 d.

Tokiu būdu IKI 1974 METŲ, KOVO-MARCH 1-MOSDIENOS,susumavus,
Įrašyta Suaugusių 219

Vaikų - 151
Viso 370

(su apdraudos suma $259.650)
(su ” ” ” $174,000)
(su apdraudos suma $433,650)
—------ — .................- i • - r i- -r-.:.-.... . ~i . .i-. _• t Tlrn: i-_i-L.iir-i.rtnTfm

Išklausius vajaus pranešimų, prezidentas P. Dargis pabrėžė, kad,ne
žiūrint tiek Įrašytų naujų narių, bendras narių skaičius nedidėja. Esa
ma gyvo reikalo vajuose turėti daugiau sėkmės. Būtų labai naudingi 
kontaktai su kitomis fratemalėmis ir stipriai besilaikančiomis organi
zacijomis. Tačiau pagrinduose sėkmės ir gerų rezultatų yra mūsų 
pačių energinga veikla, mūsų pačių spinduliavimas Į lietuviškos visuo
menės aplinkų. Reikia veikt - pabrėžė pakartotinai ir Įsakmiai prezi
dentas. Sis raginimas buvo visų priimtas dėmesin.

' Prezidentas P. Dargis 6 vai. vakare paskelbė m sesijų baigta ir IV 
sesijų prasidėsiant rytoj - kovo-March 2 d., šeštadienį, 10 vai. ryto, 
SLA Centro patalpose.

Ketvirtoji Sesija
IV Pildomosios Tarybos metinio suvažiavimo sesijų atidarė prezi

dentas P. Dargis 1974 m. kovo-March 2 d. 10 vai, ryto SLA Centro pa
talpose. Pagal sekretorės. G, Meiliūnas atliktų vardošaukį, šioje sesi
joje dalyvauja: prezidentas P. Dargis, viceprezidentas A. Chapllkas, 
iždininkė E. Mikužis, iždo globėjai - J. Miller ir S. Bredes ir sekreto
rė G. Meiliūnas. Taip pat dalyvauja Tėvynės redakcines komisijos na
rys Jonas Valaitis. Sesijoje svarstomi šie reikalai:

22. SLA 1974 M. SEIMO PA RUOŠIAMIEJI DARBAI BOSTON, MASS. 
A. Chapllkas priminė Seimui Rengti Komiteto posėdį, (vykusį 1974 m. 
vasario-February 10 d. Jo paties namuose, priminė ir posėdžio protoko
lų, paskelbtų šių metų Tėvynės 4 Nr.

Pagal pranešimų, 58-aJam SLA Seimui Rengti Komitetas esųs pasi
skirstęs pareigomis, yra sudarytos reikalingos komisijos - susipažini
mo vakaro, banketo, programinei knygutei paruoėt ir, pagal galimybę, 
suruošti ekskursijų laivu. Taip pat, esųs nustatytas menu bankete, kon
certinė dalis ir susitarta su orkestru šokiams. Seimas vyks Statler 
Hilton viešbutyje 1974 m. liepos-July 1-4 dienomis Bostone ir, esą, iš 
anksto reikia siųsti kambarių rezervacijoms užsakymus viešbučiui. Sį 
rezervacijų reikalų Seimui Rengti Komitetas pageidauja skelbti lietuvių 
ir anglų kalbomis Tėvynėje - SLA organe.

Suvažiavimas, išklausęs A. Chapllko pranešimų, su dėkingumu vien
balsiai pritarė Seimui Rengti Komiteto ir Komisijų darbams Ir J. Miller 
įnešus, o S. Bredes parėmus vienbalsiai nutarė:

a. SLA 58-tų Seimų, |vykslantį Susivienijimo 88-erlų metų sukaktyje,
pravesti pagarbos ženkle dr. Jonui Šliupui, vienam "Auszros” pionie
rių ir pirmam bei žymiausiam Susivienijimo Lietuvių Amerikoje kūrė
jui, ir •

b. Seimo programinėj knygutėje skelbti tos knygutės vieno puslapio 
dydžio SLA pagarsinimų.

23. SLA ISTORIJAI PARUOSTI IR IŠLEISTI KOMISIJOS RAPORTAS.
Jį išdavė prezidentas P. Dargis, pranešdamas, kad numatyta istorijos 

apie 500 pusi, storio, iš kurių apie 400 pusi, būtųspausdinti 2,
lietuvių kalba, apie 100 pusi, lietuviško teksto santrauka anglų kalba. 
Leidinyje tilps ir nuotraukų. Šiuo metu esu visų keturių autorių tekstai 
lietuvių kalba Jau užbaigti ir A. Diržiu bei dr. A, Budreckio dalių san
traukas atlikęs dr. A. Budreckis. Anglų kalbos santraukų Vyt. Sirvydo 
ir J. Valaičio dalies ruošia V.Sirvydas. P. Dargis siūlo pavesti visų tu-
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rimą istorijos leidiniui lietuviško teksto sutvarkymą su kalbos pataisy
mu imtinai istorijos ruošimo Komisijos nariui A. Diržiui, anglą kalbos 
visą tekstą - dr. A. Budreckiu ir kai medžiaga bus apipavidalinta, tada 
Plld. Tarybos paskirta Komisija parinks spaustuvę,kurioje turėtą būti 
spausdinama.

Sis prezidento P. Dargio pranešimas su siūlymais, A. Chaplikui įne
šus ir E. Mikužis parėmus, viso suvažiavimo buvo priimtas vienbalsiai.

24. SLA Istorijos autoriams: dr. A. Budreckiui, Vyt. Sirvydui, Jonui 
Valaičiui ir A. Diržiui už ją darbą išmokėti avansai. A. Chaplikui įne
šus ir E. Mikužis parėmus, suvažiavimas vienbalsiai nutarė: istorijos 
autoriams išmokėtus avansus ratifikuoti.

25. TAUTOS REIKALŲ KOMISIJOS RAPORTAS. Raportus išdavė Ko
misijos nariai - P. Dargia, E. Mikužis ir A. Chaplikas. Kiekvienas ją 
atstovavo SLA savo mieste ALToj: P. Dargia- Pittsburgh, Pa., E. Mi
kužis — Chicago, Ill., A. Chaplikas - Boston, Mass, ir visi trys ALTos 
bendrame suvažiavime Chicagoje. Šią metą rugsėjo mėnesyje ruošia
mas ALTos suvažiavimas, kuriame Komisijos nariai žada dalyvauti SLA 
vardu.

J. Miller įnešus ir E. Meiliūnas parėmus, Tautos Reikalą Komisijos 
raportas vienbalsiai priimtas.

26. SLA 1970 IR 1971 METŲ DIVIDENDŲ KLAUSIMAS. Apie tai pra
nešė sekretorė G. Meiliūnas. Paskyrus 1970 ir 1971 metę dividendus 
nariams, jie buvo išmokėti iš atidarytos dividendą sąskaitos. Iki šiol 
šioj sąskaitoj yra $1,034.85 likutis. Kadangi dividendams atsiimti buvo

• duotas 6 mėn. laikas nuo čekią išsiuntinėjimo nariams, ir tas laikas jau 
yra praėjęs, tai sekretorė siūlė tą sąskaitą uždaryti, esantį saldo per
keliant į pomirtinią apdraudę sąskaitą.

E. Mikužis įnešus ir S. Bredes parėmus, vienbalsiai nutarta divi
dendą sąskaitą uždaryt, perkeliant saldo į pomirtinią apdraudę są
skaitą. Jei atsirastą, kas teisėtai reikalauja dar neatsiimtą dividendą, 
tai išmokėti juos iš pomirtinią apdraudę sąskaitos.

27. Naują rašomąją ir skaičiavimo mašinėlię reikalingumą Centro 
raštinei aiškino sekretorė G. Meiliūnas. A. Chaplikui įnešus ir E. Mi
kužis parėmus, suvažiavimas nutarė naują mašinėlię įsigyjimą pavesti 
sekretorei G. Meiliūnas.

28.. SLA Centro namą palaikymo klausimas. Sekretorė G. Meiliūnas 
praneša apie praėjusiais metais ištikusį neatidėtiną reikalą pataisyti 
Centro namo stogą - darbą atliko Matus Roofing Co. 'lai kainavo 
$1,625.00. Prašo šias išlaidas ratifikuoti. E. Mikužis įnešus ir F. Mil
ler parėmus, suvažiavimas nutarė išlaidas ratifikuoti.

29. Šiais metais, neseniai prieš šį suvažiavimą saugumo sumetimais 
reikėjo greitai Centro namą pirmojo aukšto durą užraktus pakeisti. 
Sekretorė G. Meiliūnas prašo su tuo surištas ir jau padarytas išlaidas 
$130.97 ratifikuoti. J. Miller įnešus ir A. Chaplikui parėmus, nutarta 
užraktus pakeisti padarytas išlaidas ratifikuoti.

30. Enciclopedia Lituanica III tomo 6 egz. jau gauti Centre ir sekre
torė prašo ją apmokėjimą ratifikuoti, viso $120.00. S. Bredes įnešus ir 
F. Miller parėmus, suvažiavimas nutarė EnciclopediaLituanica įsigiji
mo išlaidas ratifikuoti.

31. Sekretorė G. Meiliūnas pateikė gautus pasiūlymus Susivienijimui 
įsigyti šiuos leidinius:

a. Jubiliejinį leidinį '‘Lietuvos Universitetas”, išleistą Lietuviu pro
fesorių draugijos Amerikoje;

b. Pulk. Kazio Škirpos “Atsiminimus”, kurie bus išleisti žadam o j ne
tolimoj ateity, ir

c. žurnalo anglą kalba “Lituanus” prenumeratą 1974 metams.
J. Miller įnešus ir A. Chaplikui parėmus, suvažiavimas autorizuoja 

sekretorę aukščiau išvardintuosius leidinius įgyti SLA bibliotekai.

32. 122 Kuopos reikalą, sąryšyje su tos Kuopos finansą sekretoriaus 
pareigą atlikimu, pavesti, ^ękrei ore i G. Meiliūnas parašyti laišką ten 
esančiam įgaliotiniui Kaziui M&iukui, kad Jis šį reikalą sutvarkytą 
vietoje, kaip galima geriau Susivienijimo labui.

33. SLA 216 Kuopoe nario Charles J. Sienkewich piniginiam reikalui 
sutvarkyti, prezidentas P. Dargis mato reikalingumą pirmiausia teises 
patarėjo (Legal Advisor) ir- aktuaro nuomonių, o po to svarstyti kas 
darytina. Suvažiavimas nutaria: prašyti teisės patarėjo ir aktuaro 
nuomonių Mgitu, 

. fvytalantį tradicinį Vasario 16-osios mtotytne, SLA.

* SLA Pllfomoaios Tarybos metinio suvažiavimo V-ąją Sesiją prezi
dentas P. Dargls atidarė 1974 m. kovo-March 3 d. 10 vai. ryto, Centro 
patalpose, pavesdamos sekretorei G. Meiliūnas atlikt vardoeaukį. Pagal 
vardoiaukį sesijoje dalyvauja: prezidentas P. Dargia, viceprezidentas 
A. Chaplikas, sekretorė G. Meiliūnas, iždininkė E. Mikužis,iždo globė
jai J. Miller ir S. Bredes.
8

34. SLA 13-oj Kuopoj, Minersville, Pa., mokesčią siuntimo reikalą 
pavesta sutvarkyti SLA Centro sekretorei.

' 35. SUSPENDUOTŲ NARIŲ KLAUSIMAS. SLA nariai, turintieji ap- 
draudas pagal Certif. Nr., Nr. 68053, J-6852 ir 70329, buvo suspenduoti: 
Jiems pateisinamai sumokėjus pavėluotus mokesčius, visi trys buvo 
priimti atgal į reguliarią narlą skalelę. E. Mikužis įnešus ir J. Miller 
parėmus, anksčiau minėtą suspenduotą asmeną priėmimą atgal suvažia
vimas vienbalsiai nutarė ratifikuoti.

36. KUOPŲ NARIŲ STOVIO PATIKRINIMAS. Tai yra patikrinimas 
iš Centro, reikalingas bent kartą kalendorinią metę bėgyje. S. Bredes 
įnešus ir E. Mikužis parėmus, nutarta vienbalsiai: tą atlikti pavesti 
sekretorei G. Meiliūnas.

37. GAUTIEJI PALIKIMAI SUSIVIENIJIMUI: 175 Kuopos nario, Ke
leivio Redaktoriaus Stasio Michelsono pomirtinė $150.00 ir 129 Kuopos 
nario dr. Petro Zalatoriaus pomirtinė $1,000.00.

Taip pat gautas palikimas iš Petronella Kairys, 260Kuopos narės pa
gal paliktą testamentą, viso $295.05.;

Palikimų priėmimo procedūrą pavesta užbaigti legaliam patarėjui ad
vokatui S. Bredes. • j

38. SLA 222 Kuopos narys Mikas Galinauskas yra SLA nariu per 25- 
rius metus ir yra pasiekęs amžiaus,kada gali pagal jo turimą apdraudos 
rūšį gauti savo apdraudos pusę jis pats. A. Chaplikui įnešus ir E. Mi
kužis parėmus, suvažiavimas vienbalsiai nutarė: Mikui Galinauskui 
prašant, išmokėti jam pagal jo turimą apdraudę Certif. 27595 pusę tos 
apdraudos sumos.

39. SLA 217 Kuopos nario Nr. 60730 pomirtinės apdraudos išmokėji
mo klausimu, prezidentui P. Darglui pasiūlius, nutarta: prašyti teisės 1 
patarėjo nuomonės raštu ir po to klausimą svarstyti iš esmės ir spręsti. j

40. SLA 192 Kuopos mirusio nario Jono Waina apdraudę, pagal Cert. I 
Nr. C-59074, J. Miller įnešus ir S. Bredes parėmus, suvažiavimas nu- | 
tarė: išmokėti teisėtiems Jono Wainos pašalpgaviams priklausančią 
apdraudę.

41. SLA 192 Kuopos mirusios narės Onos Waina pomirtinė pagal 
Cert. Nr. 59061, klausimo svarstymą nutarta atidėti ir prašyti teisės 
patarėjo nuomonės raštu.

42. Ryšium su padidėjusiu darbu ir didele atsakomybe SLA Invest- I 
mentę Komisijoje, J. Miller įnešus ir A. Chaplikuiparėmus, suvažiavi- | 
m as nutarė: Investmentę Komisijos išlaidoms kiekvienam Komisijos 
nariui pakelti atlyginimą nuo 1973 metę pradžios vienu (1) doleriu per 
savaitę daugiau, negu iki šiol gaudavo.

,1’i .4 jll. f A . -iWh.-f' • į

43. SLA 58-TO SEIMO DARBŲ KNYGA. Sį reikalą praneša preziden
tas P. Dargis ir siūlo atspausdinti to Seimo Darbą knygą 300 egz. Tos 
knygos tekstą surinkimą ir spaudai paruošimą ir pasirūpinimą atspaus
dinimu pavesti sekretorei G. Meiliūnas.

E. Mikužis įnešus ir J. Miller parėmus, vienbalsiai nutarta: prez. P. 
Dargio pasiūlymą priimti vykdymui.

44. SLA CENTRO NAMŲ LANGŲ KLAUSIMAS. Sekretorė G. Meiliū
nas pranešė suvažiavimui, kad,padidėjus nusikalstamiems darbams New 
Yorke, Centro namą pirmojo aukšto langai dėl ją senumo (ypač iš kie
mo pusės) nebeapsaugo nuo vagią įsibrovimo (ypač nakties metu ). Esą, 
reikia būtinai geležinių užtvarų iš kiemo pusės. Visiems 8 langams 
nutarta įruošti apsaugą.

A. Chaplikui įnešus ir E. Mikužis parėmus suvažiavimas nutarė: 
pavesti sekretorei G. Meiliūnas ir prez. P. Dargiu! imtis neatidėtinų 
priemonių, kad reikalingi Centro namų langai būtą sutvarkyti ir patalpos 
apsaugotos nuo .įsibrovėlių.

4Šr 58-ajaį Šeimai ĮNEŠIMAI. Si klausimą referavo prezidentas P. 
Dargis, aiškindamas svarbą iš anksto Kuopas painformuoti apie kiek
vienos Kuopos teisę daryti įnešimus pagyvinti ir pagerinti Susivienijimo^

Gene ve Meiliūnas

organizacinį gyvenimą. JneBimal turi Md prisiųsti SLA Centrui- Teisi
nei Komisijai 90 dienų prleB Seimą. Tą regda skelbt Tėvynėj Ir praneSt 
Kuopoms raitais.

Esant išsemtai visai < 
tų, dėkodamas visiems-suvažiavimotalpi—f 
sesijų darbuose ir linkėdamas laimingo 
V sesijų ir paskelbė baigtu visą šįmednį Pi|dqų

dienotvarkei, prezidentas^. Dargis 1 vai. po pie- 
sldėjus) dalyvavimų 
tiems namo, uždarė 
s Tarybos suvažia-

SLA SEKRETORĖ
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SLA PENSIJŲ PLANO PATIKĖTINIŲ [TRUSTEES] 
197TM. KOVO-MARCH 11). SUSIRINKIMO PROTOKOLAS

SLA Pensijų Plano Patikėtinių Pirmininkas Povilas P. Dargis, su
jauktą Pensijų Plano Patikėtinių susirinkimą 1974 m. kovo-March 1 d*, 
SLA Centro patalpose, New Yorke, atidarė 1 vai. po pietų.
1. Patikėtinių Pirmininkas pakvietė E. Mikužis atlikt vardošaukdį. Pa

gal vardošaukį Siame susirinkime dalyvauja:

On the motion by Miss Miller, which was seconded by Dr. BieŽls, 
Resolution bio. 1 was unanimously adopted.

4. The Secretary read the following resolution:

Povilas P. Dargis - Pirmininkas
Aleksandras Chaplikas - Vicepirmininkas
Euphrošinę Mikužis - Iždininkė
Josephine Miller - Narė

ir Stephen Bredes - Narys

Pirmininkas P. Dargis paaiškina, kad buvę du Patikėtiniai - dr. Ste
ponas BieŽls - narys, 1973 m. balandžio 6 d. mirė, o dr. Algirdas 
Budreckis - sekretorius, 1973 m. spalio 6 d. rezignavo iŠ pareigų. 
Jų vietos yra vakuojančios, todėl jas reikia užpildyti šiame susirin
kime. Sis susirinkimas yra teisėtas.

2. Pirmininkas praneša, kad vieton mirusiodr. S. Biežioyra išrinktas i 
Pildomąją Tarybą dr. Danielius Degesys, kaip daktaras kvotėjas, o i 
rezignavusio dr. A. Budreckio vietą yra išrinkta sekretorė Genevieve 
Meiliūnas.

Vicepirmininkas A. Chaplikas ineša ir Narys S. Bredes paremia 
Pensijų Plano Patikėtinių sudėtįpapildyti dviem naujais Patikėtiniais: 
Genevieve Meiliūnas - P. P. Patikėtinių sekretore, ir dr. Danielių 
Degėsiu - Nariu. Patikėtinių susirinkimas vienbalsiai nutarė pa
siūlytus naujus Patikėtinius priimti ir tokiu būdu laikyti SLA Pensijų 
Plano Patikėtinius šios sudėties:

, Povilas P. Dargis - Pirmininkas
Aleksandras Chaplikas - Vicepirmininkas
Genevieve Meiliūnas - Sekretorė 
Euphrosine Mikužis - Iždininkė
Josephine Miller - Narė

- Stephen Bredes - Narys
ir dr. Danielius Degesys - Narys

Siame posėdyje dalyvauja naujoji sekretorė G. Meiliūnas. Nedaly
vauja dr. Danielius Degesys, negalėjęs atvykti (IS Cleveland, Ohio) 
dėl nenugalimų kliūčių.

3. Buvo perskaitytas pirmutinio, buvusio 1970 m. birželio-June 21 d., 
P. P. Patikėtinių susirinkimo protokolas:

MINUTES OF THE MEETING OF THE TRUSTEES OF THE PENSION 
PLAN OF THE LITHUANIAN ALLIANCE OF AMERICA

JUNE 21,1970, NEW YORK, N. Y.

Mr. Paul P. Dargis, President of the Lithuaniani Alliance of America, 
convened the first meeting of the trustees of the Pension Plan of the 
Lithuanian Alliance of America on June 21, 1970 at 1:00 P. M.«

Resolution No. 2
Resolved:

The following persons are deemed to have satisfied the eligibility re
quirements of die Pension Plan By-Laws and are hereby named as Par
ticipants in the Pension Plan as of the effective date January 1, 1969:

Genevieve Banys-Meiliunas
Liucija Sperauskas
Dorna Blazas
Margaret Williams
Joseph Petrėnas
Bertha Plvaronas
Paul P. Dargis (
Euphrosine Mikužis
Charles J. Paul-Paulauskas

On the motion by Dr. Budreckis, which was seconded by Miss Miku
žis, Resolution No. 2 was unanimously adopted.

5. The Secretary read the following resolution:

Resolution No. 3 .
Resolved:

The following persons are accepted by the Pension Trustees as having 
complied with all requirements in the Pension Plan By-Laws for retire
ment and shall receive on the first of each month for the remainder of 
their lifetimes the designated monthly pension beginning on the effective 
date shown:

Name Monthly.Pension Effective Date
Bertha Plvaronas $65.50 December 1, 1969
Charles J. Paul-Paulauskas $25.00 * January 1, 1970

On the motion by Miss Miller, which was seconded by Miss Mikužis, 
Resolution No. 3 was unanimously adopted.
6. The Chairman thanked all trustees for their cooperation and ad

journed the meeting at 1:30 P. M.
PAUL P. DARGIS, CHAIRMAN

’ ALGIRDAS BUDRECKIS, SECRETARY

S. Bredes Jnešus ir A. Chaplikui parėmus, protokolas visų Patikėti
nių buvo priimtas vienbalsiai.

4. Patikėtinių Pirmininkas P. P. Dargis pranefiė, kad Genevieve Meiliū
nas perėjo iš Centro raštinės tarnautojos statuso } Pildomosios Ta
rybos nario statusą, tad tuo pačiu keičiasi už ją Įnašas f Pensijų 
Fondą. Tad reikia prašyti aktuarą naujo apskaičiavimo sekretorei 
Ir, Jei reikalas būtų, kitiems asmenims, Pensijų Plane dalyvaujan-

1. The President called upon Dr. Algirdas Budreckis, Secretary of the 
Lithuanian Alliance of America, to take the roll call. The following 
officers and directors were present:

Paiif P. Dargis, - President*'*"'
Sdney Gegužis, - Vice-President \.i:, < ;•’
Dr. Algirdas Budreckis, Secretary 
Euphrosine Mikužis, Treasurer

/ v Stephen Bredes, Jr., Trustee r t 
Josephine Miller, Trustee : ? •
Dr; Stephen BieŽls, Medical Examiner;.

X ’ • * - \ * * . > . J i

Mr. Alexander Chaplikas, chairman of the Committee on the 3***^ 
cf the Alliance, Grievances and Appeals, and Mr. £. R. Bruce, AU

, liancė actuary, were also present. . . .
The roll call indicated that a legal quorum was in. attendance.

2. Upon the ipodon by Miss E. Mikužis, which was seconded by Mr. S.
Bredes, the meeting unanimously elected the following officers of the 
LAA Pension Plan, to wit: . •

. .Paul P. Dargis - Chairman

tiems. To reikalo sutvarkymą pavesti sekretorei G. Meiliūnas ir 
prezidentui P. P. Dargiul. Susirinkimas vienbalsiai tam piritarė.

5. Nesant daugiau klausimų, Pirmininkas P. P. Dargis, padėkojęs vi
siems Patikėtiniams už dalyvavimą, paskelbė susirinkimą uždarytu 
1:30 vai. po pietų.

, ■ *. ’ '
..‘„t . £ v*•/-< ‘ ’ • y v*’-; . . • 1 i: '

PAUL P. DANGIS
Pensijų Plaso Patikėtinių Pimintakas

Genevieve mehjunas 
-Ppaaihl PkuM Patikėtinių Sekretorė

AR PASAULIS BADAUS?
■ • » . y' y - , ■ r »

Alexander Chaplikas » Vice-Chairman • 
Algirdas Budreckis - Secretary 
Euphrosine Mikužis - Treasurer 
Stephen Bredes - Member 
Josephine Miller - Member 
Dr. Stephen BieŽls - Member

3. The Secretary, Dr. Budreckis read the following resolution:

Resatatieo No.l
Resolved:

The Pension Trustees, in fulfillment of Ae resolution by the Fifty- 
Fifth Biennial Convention establishing a Pension Plan, hereby adopt to 
behalf cf the Lithuanian Alliance of America the Pension Plan By-Laws 
promulgated by the officers and actuary, as amended and approved by 
the Internal Revenue Service, as of the effective date Jajmary 1, 1969.

' 'iff - Ar t ąT* V m.. ‘It•.į,
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Amerikos Mokslo pažangos są
jungos suvažiavime San Francis
co, Cal. sąjungos garbės pirmi
ninkas dr. George Harrar kalboje 
apie pasaulio gyventojų maitinimo 
problemas, pesimistiSkal prana- 
Savo, kad pasaulio žmonių laukia 
badas, nes su dabartinėmis tech
nologijos pastangomis už 50 metų 
nepajėgs Urnai tinti 10 iki 15 bili
jonų padaugėjusių žmonių.

Nurodė, kad energijos krizė pa
blogins ir maisto gamybų. Val
stybės savltarpyje neturi koordi
nuotų planų, nesugeba bendrai

veikti. Tik Siaurės Amerika ir 
Australija eksportuoja užsieniui 
javus, o visas pasaulis juos perka. 
Jei Kanadoje ir Amerikoje būtų 
blogi derliai, pasaulis pradėtų ba
dauti.

Maisto gamyba kasmet turėtų 
didėti po 4%, nes žmonių padaugė
ja 75 milijonai.

Galėtų padvigubinti maisto pro
dukcijų; Brazilija, Argentina, In
dija. Pakistanas ir kelios Afrikos 
ėalys, taClau Jps kol kas nesuge
ba to atlikti.
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SLA 58-TAM SEIMUI 
ĮSTATŲ KOMISIJOS RAPORTAS
SLA Konstitucijos VI Skyriaus 4-tas straipsnis sako: “Visi klausimai, 

liepiantieji įstatų, taisyklių bei patvarkymų pakeitimą, ar naujų leidimą, 
kuriuos Pildomoji Taryba dar nebuvo įgaliota vykdyti, privalo būti įteikti 
Įstatų Komisijai”.

Tuo konstituciniu pagrindu ir daugiamete patirtimi Įstatų Komisija gavo iš 
SLA apskričių, Kuopų ir pavienių narių eilę įnešimų, siūlomų 58-tam Seimui 
svarstyti ir juos priimti. Tuos visus įnešimus Įstatų Komisija nuodugniai 
peržiūrėjo, pagal galimybę sugrupavo ir ko aiškiausiame pavidale pateikia 
šiam Seimui.

Prie kiekvieno įnešimo yra pridėtos Įstatų Komisijos rekomendacijos. Jos 
nėra privalomos delegatams, tačiau neabejotinai jos yra naudingos, 
svarstant vieną ar kitą klausimą ir todėl gali tik pagreitinti klausimo 
sprendimą. Rekomendacijos yra paremtos ir išsiaiškinimais su kai kuriais 
Pildomosios Tarybos nariais dėl kai kurių techniškų aplinkybių.

Įstatų Komisija yra labai dėkinga visiems, kurių rūpesčiu įnešimai yra 
gimę, kurie tuos įnešimus prisiuntė, kurie taip kruopščiai gyvena 
Susivienijimo išlaikymu ir augimu. Tik prie to Įstatų Komisija turi dar vieną 
pageidavimą visiems: ateityje siųskit savo pageidavimus kiek galima 
anksčiau prieš Seimą. Reikia neužmiršti, kad visi įnešimai turi būti prisiųsti 
SLA Centrui 90 dienų prieš Seimą.

To tikėdamosi ateityje, Įstatų Komisija linki geros sėkmės delegatams 
šiame Seime, svarstant šiam Seimui prisiųstus įnešimus.

ĮSTATŲ KOMISIJA
Martynas Gudelis Kazys Mačiukas . Christine Austin

SLA KUOPŲ ĮNEŠIMAI IR SIŪLYMAI 
58-TAM SEIMUI SVARSTYTI IR SPRĘSTI

1. SLA OFICIALI KALBA
Siūlom pataisyti oficialią kalbą: “Ši organizacija yra žinoma vardu 

Susivienijimas Lietuvių Amerikoje (Lithuanian Alliance of America). Jos 
oficiali kalba yra lietuvių ir anglų kalba. Susivienijimo Seimo ir Pildomosios 
Tarybos protokolai, atskaitomybė ir knygos taip pat yra rašomos ir vedamos 
anglų kalba”.

SLA 6-toji Apskritis ir SLA 260-to ji Kuopa
Mūsų Konstitucijoje - pat pradžioje sakoma: “Jos (t. y. SLA organizacijos) 

oficiali kalba yra lietuvių kalba”. Tai senas pareiškimas Konstitucijoje, kuris 
šiandien kelia pelnytą pasididžiavimą dėl išsilaikymo savo tautinės kalbos 
gana ilgame kelyje, nežiūrint, kad Amerika yra labai galingas ‘melting pot’. 
Tuo pačiu metu ir anglų kalba Susivienijime nebuvo ir nėra skriaudžiama. 
Kur reikia - raštai, protokolai, piniginės knygos, Tėvynėje pranešimai, 
straipsniai - taip pat rašomi anglų kalba. Anglų kalbos nebereikalinga skelbti 
oficialia kalba, kadangi ji jau yra oficiali šio krašto kalba.

Siūlome kalbos klausimą Susivienijime palikti, kaip buvo ir kaip tebėra 
*■ ■į, l’’ Įstatu Komisija

2. SLA PILDOMOSIOS TARYBOS KADENCIJOS IR SEIMAI
. ,^3*ulome SLA Konstitucijos III Skyriaus 1 straipsnį ir IV Skyriaus 2 str. 

įkkeistį^ta prasme, kad SLA seimai būtų šaukiami ir Pildomoji Taryba 
renkama kas treji metai. Taip gi dabar dabartinę Pildomąją Tarybą įgalioti 
tarnauti 3-jus metus. SLA 6-toji Apakritū ir SLA 266-oji Kuopa.

Taupumo sumetimais SLA Seimai šauktini kas 3-ji metai. „
SLA 44-toji Kuopa

SLA Seimą šaukti ir Pildomąją Tarybą rinkti kas treji metai. Tai 
palengvins Kuopoms pasiųsti atstovus į seimą, o SLA Centrui bus daugiau 

Jaiko išvystyti SLA veiklą. Tuo pačiu sumažės išlaidos, surištos su Seimų 
■pravedimu. SLA 72-oji Kuopa

Siūloma 4 metų Tarnyba

Įpareigoti dabar referendumu ir šio seimo išrinktą ir patvirtintą Pildomąją 
Tarybą 4-erių metų tarnybai ir patvarkyti, kad ir seimai būtų šaukiami kas 
ketvirtus metus. Bus sutaupyta daug išlaidų, susidarys geresnės išgalės 
Kuopoms delegatus į seimą pasiųsti, Tarybos nariams bus progos parodyti 
daugiau sumanumo ir veiksmų organizacijos naudai. Kaip visų tautų, 
valstybių ir organizacijų, taip ir SLA seimai lai vyksta vienoda tvarka.

, z SLA 335 Kuopa

Seimai kas du metus sudaro dažnų išlaidų, apsunkina Pildomąją Tarybą, 
SLA centro raštinę ir Kuopas. Seimų suretinimas iki kas treji metai suteiktų 
visiems geriau atlikti pavestus darbus ir pasiruošti seimui.

Įstatų Komisija rekomenduoja priimti SLA 6-to Apskrities ir SLA 260 tos 
Kuopos Įnešimą.

Įstatų Komisija

3. PASALPA LIGOJE
Siūlome Seimui patvirtinti mūsų vienbalsį Kuopos susirinkimo nutarimą, 

kad ligoje pašalpa būtų išmokama fid 65 metų amžiaus, nemažinant nuo 56 
petų amžiaus kasmet po 2 proc.

SLA 72 Kuopa
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Paaiškinimai ir rekomendacijos

Ligoje pašalpų klausimas buvo įneštas praeitame (57-tame) Seime ir ten 
išrištas taip: “Kadangi įnešimas 19-tas ir 20-tas Ligoje Pašalpos reikale rišasi 
su gydytojų nuomone, valstijų įstatymais, aktuariniais apskaičiavimais, 
pasitarę su SLA Daktaru-Kvotėju dr. Steponu Biežiu, siūlome šį reikalą 
pavesti Pildomąją! Tarybai kartu su aktuaru išstudijuoti ir patirti, ar yra 
galimybė ligoje pašalpą padidinti tir apie tai raportuoti ateinančiam SLA 
Seimui”.

Taip rekomenduotą Įstatų Komisijos nusistatymą^ Domininkui Klingai 
įnešus, Stanley Moliui parėmus, Seimas priėmė (Įstatų Komisijos 
rekomendacija), kaip atspausdinta Seimo Darbų knygoje.

Prieš svarstant šį Įnešimą, SLA Įstatų Komisija kreipėsi į SLA Pildomąją 
Tarybą, kad ji galėtų mums paaiškinti, ar yra galimybė, viršminėtą Įnešimą 
Seimui priimti.

Pildomoji Taryba pranešė, jog ji, turėdama galvoje praeito Seimo 
nutarimą, Ligoje Pašalpos reikalus išstudijavo ir kad šiuo metu neranda 
galimybės Ligoje Pašalpą gaunantiems ją pakelti ar nuošimčių numušimą 
panaikinti.

Tuo remiantis,. Įstatų Komisija randa, jog SLA 72 Kuopos Įnešimas šiuo 
metu yra nepriimtinas.

Įstatų Komisija

Jei Seimas pageidautų, mes paprašysime išklausyti Pildomosios Tarybos 
paaiškinimą Ligoje Pašalpos reikalu.

Įstatų Komisija
4. KORESPONDENCIJOS TĖVYNĖJE

Sklandesniam SLA reikalų apsvarstymui Tėvynėje, Kuopų susirinkime 
2/3 balsų dauguma priimti siūlymai ir aiškinimai, neužimantys daugiau vieno 
Tėvynės puslapio, privalo būti patalpinti artimiausiame Tėvynės numeryje, 
be jokių redaktoriaus išbraukymų ar sutrumpinimų.

SLA 44 Kuopa

Pagal gautus paaiškinimus, Kuopų susirinkimų eigos visada buvo dedamos 
ištisai, tik kalbą pataisius. Tėvynės redakcinė komisija laukia ne tik 
platesnių Kuopų gyvenimo aprašymų, bet taip pat ir fotografijų. Tačiau ten, 
kur nepagristai yra rašoma apie organizacijos stovį arba kur veikėjai yra 
puolami ar žeminamas jų vardas arba aprašymai, dėl kurių talpinimo galėtų 
būti Susivienijimui užvesta teismo byla, tai tokiose korespondencijose tos 
aprašomosios vietos (dalis) yra išleidžiamos.

Įstatų Komisija randa, kad 44 Kuopos Įnešimas yra nepriimtinas ir jo 
vietoje siūlo šiam Seimui priimti sekantį pareiškimą:

Įstatų Komisija siūlo ir rekomenduoja Seimui, kad Tėvynės Redaktorius 
ar Redakcinė Komisiją ieškotų ko didesnį skaičių gauti talkininkų ir 
korespondentų mūsų organui Tėvynei ir. kad, talpindama Tėvynėje 
prisiųstus straipsnius ar korespondencijas, visada turėtų galvoje SLA narių 
ir organizacijos gerovę.

Įstatų Komisija
5. SLA CENTRO NAMAI NEW YORKE

tiitJ

SLA namai, kuriuose yra SLA Centro Įstaiga - 307 West 30th St., New 
Yorke, N. Y. 10001, yra reikalingi pataisymų - nudažymo ir vidaus 
pertvarkymo. Tuo būtų atsiekti du labai svarbūs uždaviniai: 1) namai 
tarnautų didesniais patogumais ne vien administraciniam darbui, bet taip 
pat šaukiamiems komisijų, susirinkimų ir suvažiavimų posėdžiams; 2) tų 
namų išorė būtų labiau patraukli ir daugiau atitiktų SLA Centro Įstaigos 
rimtį ir orumą. Įpareigoti Pildomąją Tarybą tai atlikti dar šiais metais.

SLA 38 Kuopa
Siūlome priimti nutarimą, kad SLA Centro patalpos' būtų tinkamai 

atremontuotos, įrengiant salę apatiniame auĮkšte susirinkimams ir 
parengimams.

ŠLA126 Kuopa
Siūlome atremontuoti SLA Centro namus, esančius New Yorke, kad jie 

būtų saugūs, vidaus sutvarkymu patogūs ir gražūs tięk savo išore, tiek iš 
vidaus.

SLA 85 Kuopa
Prašome Seimą pavesti Pildomajai Tarybai atremontuoti ir sumoderninti 

Susivienijimo patalpas New Yorke. Tai pakeltų ne vien Susivienijimo dabar 
turimą namo vertę, bet taip pat ir Susivienijimo prestižą narių, ypač 
jaunimo, tarpe.

SLA 99 Kuopa

Šių 4-rių SLA Kuopų, visų esančių New Yorke, įnešimą siūlome Seimui 
priimti, kaip pageidavimą, nukreiptą oficialiai į Pildomąją Tarybą.

Įstatų Komisija
6. SLA VASARVIETĖS ĮGYJIMO REIKALU

* * * > • k

Siūlome priimti nutarimą, įpareigojantį Pildomąją Tarybą patogiausioje 
vietoje įsigyti vasarnamį su žemės sklypu prie Atlanto pakraščio, kur galima 
būtų įrengti jaunimui sporto aikštes ir Lietuvos archyvui specialias patalpas, 
kuriomis galėtų pasinaudoti visa lietuviškoji visuomenė.

SLA 126 Kuopa
* >

Didesniam patraukimui naujų narių ir visų SLA narių didesniam 
susiartinimui reikia vasarvietes, kurion SLA nariai su savo draugais galėtų 
atvykti jei ne savaitei kitai, tai bent savaitgaliui - poilsiui, ar kuriam nors 
organizacijos posėdžiui, ar šiaip maloniam sutartam susitikimui. Tokį namą
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SLA 58-TAM SEIMUI 
ĮSTATŲ KOMISIJOS RAPORTAS

SLA yra turėjęs prie Atlanto krantų, jis buvo neabejotinai teigiamas 
veiksnys Susivienijimo gyvenimui. Prie tų pačių krantų reiktų rasti ir vėl 
kitą patogią vietą. Pavesti Pildomąja! Tarybai šį siūlymą įgyvendinti.

SLA 38 Kuopa•
Prašome Seimą pavesti Pildomajai Tarybai įsigyti vasarvietę prie Atlanto 

arba Floridoje. Tokių vasarviečių įgyjimas prisidėtų prie Susivienijimo 
populiarinimo lietuvių tarpe ir pritrauktų daug naujų narių.

SLA 99 Kuopa
Susivienijimui reikia tokios kurortinės vietos, kur nariai metų bėgyje 

galėtų suvažiuoti, susitikti dažniau, negu seimų progomis. Siūlome, kad būtų 
pavesta Pildomajai Tarybai rasti ir įsigyti namą kur nors arti jūros - prie 
Atlanto krantų.

SLA 5 Apskritis
Siūlome priimti nutarimą, įpareigojantį Pildomąją Tarybą ieškoti 

patogiausioje vietoje vasarnamio su žemės sklypu prie vandens, kad juo 
galėtų pasinaudoti SLA nariai ir visa lietuviškoji visuomenė.

Įstatų komisija
7. DIVIDENDAI

Siūlome dividendus įnešti į Tautinės Fondacijos sąskaitą ir išmokėti 
nariams tik tuo atveju, jei narys to pats prašo. Jei reiktų, tai tuo klausimu 
tebūna pravestas referendumas - visuotinis balsavimas.

SLA 85 Kuopa
— — *Priklausančius nariams dividendus paskirti Tautinei Fondacijai, paliekant 

pavieniams nariams teisę atsiimti savo dividendus, jei nariai pareikš, kad 
tuos dividendus nori patys gauti sau.

SLA 99 Kuopa
Dėl SLA nariams išmokamų dividendų siūlome Pildomajai Tarybai' 

išmokėti kiekvienam, kam dividendai priklauso, kaip iki šio meto buvo 
daroma. Kas nori, gali dividendus aukoti, kam nori.

Įstatų Komisija
8. NAUJO NAMO ĮSIGY JIMAS

Siūlome priimti nutarimą, pavedantį Pildomajai Tarybai parūpinti naujo 
nekilnojamo turto - sklypo su namu - įgyjimą. Namai turėtų būti naudingi 
administraciniams uždaviniams, lietuvių archyvui ir kitiems kultūriniams 
tikslams. ' '

SLA 5 Apskritis
Kol turimo namo, kuriame yra SLA Centro įstaiga, remonto klausimas dar 

neišrištas, tai naujo nekilnojamojo turto - žemės su namu - pirkimo 
klausimas yrą ankstyvas. Visą šį klausimą patariame palikti Pildomajai 
Tarybai.

Įstatų Komisija
9. BALSAVIMAI NOMINACIJOSE IR RINKIMUOSE Į PILDOMĄJĄ 
TARYBĄ

SLA Pildomosios Tarybos nominacijoms ir rinkimams Kuopose leisti 
balsavimą atlikti ne tik balsavimo būstinėse, bet ir paštu, kaip tai daroma 
Amerikos Lietuvių Bendruomenės Tarybų rinkimuose. Tuo būdu didesnis 
narių skaičius įsijungs į balsavimus, atrodys demokratiškiau, nes bus 
išvengta pilnateisių narių diskriminacijos.

SLA 3 Kuopa.
Siūlome Seimui nutarti, kad Pildomosios Tarybos nominacijose ir 

rinkimuose šeimos nariai galėtų balsuoti pagal įgaliojimą, suteiktą 
susirinkime dalyvaujančiam savo šeimos nariui.

SLA 5 Apskritis

Kuopų nariai, kurie negalį atvykti i Kuopų susirinkimą nominacijų ir 
rinkimų metu į Pildomąją Tafybą, gali paprašyti raštu, kad balsavimo lapai 
jiems būtų pasiųsti į namus ir jų užpildyti būtų grąžinami uždarame voke 
Kuopos pirmininko vardu ne vėliau 48 valandų prieš Kuopos susirinkimą.

SLA 44 Kuopa
SLA 53, 54, 55 ir 56 Seimai atmetė šį įnešimą sekančiais sumetimais: tokį 

pasiūlymą priėmus, būtų pakeista visa dabartinių rinkimų sistema. 
Susidarytų daug sunkumų ir Kuopose kiltų neaiškumų bei įtarinėjimų dėl 
balsavimų. SLA yra fraternalinė, o ne komercinė apdraudos kompanija. 
Nutarimai, balsavimai ir net mokesčių išrinkimas privalo būti atlikti 
Kuopose, kitaip SLA nustotų fraternalinės organizacijos statuso ir būtų 
traktuojamas kaip komercinė insurance apdraudos kompanija ir turėtų 
mokėti income taxes.

Įstatų Komisija siūlo nepriimti SLA 3 Kuopos, SLA 5-tos Apskrities ir 
SLA 44-tos Kuopos įnešimų.

Įstatų Komisija

10. DĖL KONSTITUCIJOS NAUJOS LAIDOS
Kadangi SLA Konstitucija buvo išspausdinta prieš 18 metų, o nuo to laiko 

yra padarytų jos pakeitimų - papildymų, panaikinimų - tad yra pilnai 
pribrendęs laikas išleisti naują Konstitucijos laidą, kuri rodytų, kas iš 
tikrųjų veikia šiuo metu.

SLA 5 Apskritis ..

TĖVYNĖ, 1974 m. birželio-June 7 d.

. Konstitucijos naujos laidos išleidimą siūlome priimti kaip šio Seimo 
pageidavimą. Pavedama šiuo reikalu rūpintis SLA Pildomajai Tarybai.

Įstatų Komisija
11. DĖL GARSINIMŲ BALSAVIMO METU

Gerovės Komiteto siuntinėjamas {taigojimas, kas turi būti renkamas į 
Pildomąją Tarybą, yra nesiderinantis su Komiteto paskirtimi ir turi būti 
nepraktikuojamas.

SLA 44 Kuopa
Gerovės ar kurio kito komiteto, ar paskiro nario prieš rinkimus j Pildomąją 

Tarybą parodoma iniciatyva yra sveikas reiškinys. Tokios iniciatyvos 
negalime drausti, kai ji pasireiškia SLA gyvenime. Gyvename laisvame 
krašte, kuriame kiekvienas pilietis turi teisę pasirinkti už ką ir kokį 
kandidatą jis nori balsuoti. Negalime uždrausti jam patarti saviesiems už ką 
balsuoti. Prisilaikydami demokratinio principo, mes negalime įsakinėti 
Kuopoms, SLA veikėjams ar jų sudarytiems komitetams, kokius kandidatus 
jie turi pasirinkti ir už juos agituoti, renkant atstovus į Pildomąją Tarybą.

Įstatų Komisija rekomenduoja SLA 44-tos Kuopos pasiūlymo nepriimti, 
nes jis nedemokratiškas.

Įstatų Komisija
■m • *m ' - ' : ' ' «f •

PALYDĖJUS K. MANKIENE! AMŽINYBE

Po ilgos ir sunkios ligos balan
džio U mirė Konstancija Mankie- 
nė. Liko vyras Vincas Mankus, 
duktė Irena ir jos vyras Ben Nor- 
but, keletas anūkų ir kiti gimi
nės.

Konstancija kartu su vyru buvo 
visuomenininkai. Konstancija buvo 
darbšti pažangioj veikloj. Ji su 
vyru priklausė socialistų sąjungai, 
buvo Keleivio ir Naujienų rėmėja. 
Buvo ne tik veikli SLA 134 Kuo
poje, bet ir artima visų šios Kuo
pos narių draugė. Susirinkome 
atsisveikinti. Pripildėmė koply
čią, o dar daugiau suvažiavo lai
dotuvėms.

Grabnešiais buvo Jos anūkai ir 
artimi giminės, o garbės palydo
vės 134 Kp. atstovės: Helena Či
žą uskienė, Scfija Adomaitienė, 
Elena Bučinskienė, Mikalina Baro
nienė, Juzė Gulbinienė ir Milda 
Rulienė. Jos prisistatė prie gra
bo sargybos su raudona rože ran
koje. Laike atsisveikinimo kalbų 
visą laiką buvo sargyboj.

Koplyčioj buvo pasakytos trys 
trumpos kalbos. Povilas Ridikas 
apibūdino Konstancijos rolę moti
nos pareigose. Kaip motina ji buvo 
tvarkinga, išaugindama dukrą su 
pilna meile savo širdyje vyrui, 
dukrai ir anūkams. Helen Ci- 
žausklenė, SLA 134 moterų Kuo
pos pirm., ir SLA iždininkė Euph- 
rosine Mikužiutė, savo kalbose nu
švietė velionės gyvenimą ir vi
suomenišką veiklą.

Elena Cižauskienė pasakė **Šu 
liūdesiu širdyse susirinkome atsi
sveikinti su tauria lietuve, velione 
Konstancija Mankiene, kuri atsi
skyrė iš mūsų tarpo 1974 m. ba
landžio 11 d., palikdama liūdesyje 
mylimą vyrą Vincą, dukrą Ireną, 
anūkus ir artimuosius.

Konstancija Mankienė, nors ir 
nebuvo stiprios sveikatos, bet jos 
meilė ir pasiryžimas dirbti lietu
vybei niekuomet nepalūžo. Ar
čiausiai prie širdies buvo Naujie
nos, Baltas ir Susivienijimas Lie
tuvių Amerikoje, o ypatingai SLA 
134 - moterų Kuopa, kuriai velio
nė priklausė per 50 metų. Per tą 
laiką ji yra prirašiusi daug narių. 
Niekuomet nepraleido Kuopos su
sirinkimo nei parengimo. Vi s uo

met aukojo ir dirbo, kiek jos Jė
gos leido.

Paskutinį kartą velionė {Kuopos 
susirinkimą atsilankė 1973 m. rug
sėjo mėn. Tuomet Jai sukako 80 
metų jos garbingo amžiaus. Kuo
pos narės ją gražiai pagerbė, dai
nuodamos segė gėles prie krūti
nės. Bet nei velionė, nei Kuopos 
draugės nejautė, kad gerbiame Jos 
gimtadienį ir kad jai segė gėles 
paskutinį kartą. . . Tai buvo mūsų 
būrelio nenumatomas atsisveikini
mas ir išleistuvės. . . * • *

Velionė Konstancija Mankienė 
savo švelniu būdu įsigijo Kuopos 
narių meilę ir pagarbą. Mums 
neapsakomai skaudu su velione 
skirtis. Bet likimas ima viršų, o 
mes bejėgės jam pasipriešinti.

Po išvargintos ir skaudžios il
gos ligos ilsėkis ramiai, mūsų 
brangioji narė! O liūdinčiai Sei
mai visų Kuopos narių vardu reiš
kiu gilią užuojautą. Mes liūdime 
kartu su jumis." *

SLA iždininkė E. Mikužiutė pa
reiškė:

"Šiandien susirinkome atiduoti 
paskutinę pagarbą ir atsisveikinti 
su velione Konstancija Mankiene, 
kartu su liūdinčia šeima, vyru Vin
cu, dukra Irena, žentu BenNorbut, 
anūkais, giminėmis ir čia susirin
kusiais artimaisiais. Mes ypatin
gai užjaučiame velionės vyrui Vin
cui, kuris šiandien negali palydėti 
ir kapuose atsisveikint su savo 
mylima žmona.

Kadangi ponia Cižauskienė at
vaizdavo velionės veiklą SLA 134 
moterų Kuopoje, man nebus pras
mės išsamiai kalbėti apie jos veik
lą Susivienijime Lietuvių Ameri
koje. Bet reikia pabrėžti, kad 
jeigu visi nariai sektų Jos pavyz
džiu ir pasta ūkavimu, SLA šian
dien būtų trigubai skaitlingesnio 
na rialai

Velionės būdas buvo toko, kad 
Jeigu Ji įsitikino į organizaciją ar 
atsidėjusi siekė jos veiklą, dirbo 
nuoširdžiai.

Savo laiku, JI buvo laimėjusi 
aukštą prizą už narių į SLA pra
šymą, tai yra kelionę į Atlantic 
City, N. J, vasarvietę, bet susi
dėjus aplinkybėms, Ji negalėjo į 

(Nukelta ^psl. 12)
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ALBERTAS E. AUDICK - AUDIC
KAS, aviacijos pulkininkas, atkel
tas į Hollywood, Calif. Jis yra 
Amerikos karinių pajėgų radijo ir 
televizijos virSininkas.

A. E. Audickas su žmona kilę iš 
Boston, Mass., augina 11 valkų: 8 
berniukus ir 3 mergaites. Jo įs
taiga: 1016 N. McCadden PI., 
Hollywood, Calif. 90038. Jo gi
minaitis VLIKo veikėjas Juozas 
Audicką s-Audėnas.

JONAS A. SKIRTUS, baigęs Har
vardo universitetą, Cambridge, 
Mass., doktorato laipsniui gauti 
gavo temą “Jose Vesconcilos 
(1882-1952), Meksikos filosofas, 
auklėtojas politikas ir rašytojas“. 
Dabar J. Skirius jau dėsto Harvar
do un-te.

LEONAS BAGDONAS, kandidatas j 
I distrikto “Board of Equaliza
tion” direktorius. Jo distriktas 
pratęstas nuo San Francisco iki 

*Pamonos, - tai ilgiausias distrik
tas, virš 450 mylių - eina pajūriu 
ir nusisuka į San Fernando slėni 
ir toliau pagal kalnus iki Pa mo
nos. Lietuviai, gyvenantieji tose 
vietose turėtų lietuvį kandidatą pa
remti.

dr. Šarūnas Karuža iš los An
geles buvo nuvykęs J Atlantic City, 
N. J., kur balandžio pradžioje 
visą savaitę vyko eksperimentinės 
biologijos federacijos suvažiavi
mas. Dr. Karuža atstovavo Ranch

Los Amigos ligoninei, kur Jis dirba 
biomedicinos tyrimų srityje.

Mirtys
Kovo 31 d. mirė Albertas Liu

teriu ozą, ilgesnį laiką gyvenęs Los 
Angeles, neseniai nusikėlęs į Flo
ridą. j

- REGINA ROTA ŽYMANTAITĖ 
iš New Yorko, lietuvių moterų de
legatė į Pabaltijo Moterų Tarybą, 
buvo tos tarybos pirmininkė ir ro
tacijos tvarka šias pareigas per
davė latvėms metiniame suvažia
vime New Yorko vengrų salėje ba
landžio 28 d. Meninę programą 
atliko soL Daiva Monglrdaitė ir 
pianistas Saulius Cibas iš Bostono. 
Suvažiavimą globojo LMKF New 
Yorko klubas. Jo pirm, yra dr. 
Marija Žukauskienė,

DR. ANTANAS J. GUSTAINIS- 
GUSSEN yra parašęs 3 knygas.
1) Dantys, jų priežiūra, sveikata 
ir grožis. Knyga - 199 psl., gau
siai iliustruota yra ir Rentgeno 
nuotraukų. Pilna naudingų patari
mų. Dantys juk yra sveikatos ir 
grožio pagrindas. Kaina $2.

2) Atostogos vakarinėse val
stybėse. įdomūs ir naudingi ap
rašymai apie vietas ir žmones. 
Kaina $1.

3) Aukšta kultūra - žiaurūs 
žmonės. Humanisto dr. A. J. 
Gustainio pažiūros į laiką bei žmo
nes. Kainuoja $1.50.

Ruošiamasi spausdinti dr. A. J. 
Gusseno atsiminimų knyga Darbai 
ir Mintys.

s® ' r ''SwK

PALYDĖJUS K. MANKIENĘI AMŽINYBĖ
(Atkelta iš psL 6)

88 m. SLA sukakties Seimas skiriamas ’ 1886 metais SLA įsteigėjo 
dr. Jono Šliūpo garbei. Seimas įvyks liepos-July 1-4 dienomis Boston, 

■ Mass.
Gyvendamas organizavo lietuvius į vieną galingą visų Susivienijimą 

Lietuvių Amerikoje New Yorke, angliakasių rajone - Plymouth, Wilkes
Barre apylinkėse, Pennsylvanijoje, Baltimore, Md. Lietuviams padėjo: 
Lietuvai Išsilaisvinti, lietuvius suvienijo ir Amerikoje.Šliūpą s dalyvavo 
daugely ir tarptautinių atstovų suvažiavimų, atstovaudamas tai Lietuvos 
tai Amerikos lietuviams. Amerikoje, Chicagoje,Jis ir palaidotas.

SLA Seime apie J. Šliūpą išsamią paskaitą paskaitys SLA Ir kitų lie
tuvių organizacijų uoli veikėja Alena Devenlenė iš Los Angeles, Cali
fornia.

Kongrese apie 
S. Kudirka

Senatorius Birch Bayh, JAV ae- 
NATO Teisminio komiteto narys.
atsiliepdamas J dr. K. Bobelio
lallką dėkojusi, u* senatoriaus pa

mą Lietuvos nepriklausomyre! l.

bes reikalu, pažymi, kad senate 
atnaujinamos pastangos illalsvlnd 
Simą Kudirką. Sen. Bayh pažymi, 
kad Jis ir ateityje pasiryžęs pa- 
dM visuose Lietuvos reikaluose.
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Lietuvių kalbėtojų 
biuras

Amerikos Lietuvių Taryba Chi
cagoje suorganizavo 32-jų paskai
tininkų biurą. Apie tai buvo pra
nešta Chicagos amerikiečių orga
nizacijų centrams, klubams, laik
raščiams, radijo ir televizijos sto
tims. Pirmieji atsiliepė German- 
American National Congress, at
siųsdami sveikinimą “už gerai 
suorganizuotą darbą“ ir paprašy
dami atsiųsti 200 kalbėtojų sąrašų.

t^n vykti ir jos laimėjimu pasi
naudoti.

Velionė Konstancija Mankienė 
buvo ir pasiliko viena tų Chicagos 
nortsidės pažangiųjų moterų vei
kėja.

Savo Jaunystės dienose Ji pasi- 
rašinėjo slapyvardžiu “Aguonė
lė“, straipsnius ir poeziją siųs-
dama į Naujienas ir Keleivį. Ji 
taipogi daug prisidėjo prie įvai
rių kitų draugijų.

Nortsidės lietuviai įsikūrė ke
letą draugijų, būtent SLA 226 ir 
134 Kp., Chicagos Lietuvių Drau
giją, Bijūnėlį ir chorus. Velionė 
buvo veikli narė visose, o ypatin
gai Bijūnėlyje, kurį ji kartu su 
a. a. K. Cepufcu sutvėrė ir kuriam 
per daugelį metų vadovavo.

Per Bijūnėlį ji rūpinosi Jauni
mą pratinti prie lietuvių kalbos, 
dainos ir lietuvybės išlaikymo, o’ 
ypatingai lietuvybės meilės.

Lietuvybės meile Ji sužavėjo ir 
dukrą Ireną, kurią ji laisvai išau
klėjo ir išmokslino.

Velionė pati buvo plačių pažiūrų 
ir labai tolerantiška kitoms pažiū
roms. Kada dukrelė Irena išaugo,

Ji dukrai patarė pasirinkti gyve
nimo kelią, apsibrėžti veiklą ir 
siekti atitinkamo ir gero gyvenimo 
tikslo pagal savo pažiūras. Ma
mytė ir dukra buvo labai artimos. 
Tikiu, kad Irena jos labai pasiges. 
Bet. motinos meilė ir idėjos jai 
laiks nuo laiko teiks ramybę.

Velionė buvo maloni moteris su 
begaline meile širdyje. Ta meilė 
buvo nuteikta ne tik Seimai, bet ir 
artimiesiems. Ji buvo logiška ir 
plačiai apsiskaičiusi moteris, nuo
lat sekdama spaudą.

Šios ypatingos moters ir moti
nos pasiges jos šeima, o ypatingai 
jos vyras pasiges “mamos“, kaip 
jis meiliai Ją vadindavo.

Tikslingai velionė yra laidoja
ma kostiume, kurį vilkėjo ryšium 
su 50 metų vedybine sukaktimi Ir 
kuri buvo linksmai praleista su 
vyru Vincu ir artimais draugais. •

Atrodo, tad buvo tai vakar, o 
velione dabar ilsisi. Taip, Kon
stancija, mes taip Ir tikėsime. 
Palikus mus visus, Ilsėkis ramiai 
ir be tolimesnių rūpesčių ir ligų, 
o mes, čia pasilikę, globosime 
tave savo Širdyse Ir mintyse.

TĖVYNĖ, 1974 m. birželio-June 7 d.
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